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Niespokojny czas

Skarbnica pamięci Zwierzaki z nowym opiekunem
Jesień to czas, który 
skłania nas do refleksji 
nad przemijaniem, a nasza 
uwaga, szczególnie na 
przełomie października  
i listopada, skierowana jest 
w stronę pamiątek po zmar-
łych. Chyba największą 
taką zbiorową pamiątką 
w naszym mieście jest 
cmentarz znajdujący się 
przy ul. Traugutta. To 
najstarsza użytkowana 
nekropolia w Sochaczewie

strona 10

Zwierzęta będą miały 
zapewnioną odpowiednią 
karmę, całodobowy dostęp 
do świeżej wody, opiekę 
weterynaryjną, zamieszkają 
w boksach przeznaczonych 
dla maksymalnie dwóch psów 
- to podstawowe z długiej 
listy warunków, jakie ratusz 
postawił schronisku, które  
od 1 stycznia zajmie się 
opieką nad bezdomnymi 
zwierzętami zabieranymi  
z terenu Sochaczewa

strona 3

W ostatnich dniach Sochaczew żył kilkoma tematami ściśle związanymi z covidem. Pandemia już od ośmiu miesięcy zmusza 
nas do zmiany trybu życia, przyzwyczajeń, rytmu dnia, sposobu podtrzymywania relacji z bliskimi. Niestety rośnie liczba 
zachorowań, szpital pilnie szuka pielęgniarek i wolontariuszy, liczy na wsparcie wojsk obrony terytorialnej. Rząd walcząc  
z pandemią wprowadza nowe obostrzenia, takie jak zamknięcie cmentarzy w okresie Wszystkich Świętych, a producentom 
kwiatów proponuje, że odkupi od nich chryzantemy. I do tego jeszcze protesty...

Strona 5
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja  
997, 47 705-52-04
Straż pożarna  
998, 46 862-23-70
Pogotowie energetyczne 
991
Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82
Urząd Skarbowy  
46 862-26-04
ZUS 46 862-64-33
Starostwo Powiatowe  
46 864-18-40, 46 864-18-73
ZWiK 46 862-82-30 
Zgłaszanie awarii:  
sieci wodociągowej  
668-453-422 
sieci kanalizacyjnej 
604-195-871
Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44,  
602 248 627
SUW Chodaków 46 863 26 35, 
662 294 742
Oczyszczalnia Ścieków  
662 294 743
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego 
698-088-755, 606-663-186
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00 
USC 46 862-23-02
Sąd Rejonowy  
46 862-32-64
PKP 19-757
Koleje Mazowieckie 
22 364-44-44
PKS Grodzisk Mazowiecki,  
baza w Sochaczewie  
46 862-55-12
MPT Taxi 191-91
Taxi 46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600 
PEC  
46 862-92-00, 604-206-108,
Muzeum Ziemi  
Sochaczewskiej  
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 
MOSiR 46 862-77-59
SCK 46 863-07-68
MOPS 46 863-14-81,  
46 863-14-82

Daniel Wachowski

Budową sali gimnastycz-
nej przy SP nr 2 zaintere-
sowały się cztery firmy - z 
Sochaczewa, Kielc i Piątni-
cy Poduchownej, które za 
jej budowę zażądały od 4,47 
do 5,55 mln zł. Najkorzyst-
niejszą ofertę złożyło przed-
siębiorstwo Ella z Socha-
czewa deklarujące, że cały 
zakres zamówienia zreali-
zuje za 4.468.200 zł. Oferty 
firm otwarto 15 październi-
ka. Ratusz potrzebuje czasu, 
by je dokładnie sprawdzić, a 
gdy trzeba wezwać do uzu-
pełnienia ofert. Na osta-
teczne rozstrzygnięcie, kto 
podpisze z miastem umowę 
na budowę sali poczekamy 
jeszcze kilka dni.

840 metrów  
pod dachem
Przypomnijmy, że to dru-
gi przetarg na te prace. We 
wrześniu o kontrakt walczyło 
jedenaście firm z całej Polski, 
a oferowane przez nich ceny 
wahały się w granicach od 
4,7 mln do prawie 6,8 mln zł. 
Postępowanie wówczas unie-
ważniono, gdyż nawet naj-
tańsza z ofert przewyższała 
środki zabezpieczone na ten 
cel w budżecie miasta. Roz-
pisanie kolejnego postępo-
wania przyniosło efekt i jeśli 
oferta Elli okaże się ważna, 
ratusz zaoszczędzi ok. 250 
tys. zł. Plan zakłada budo-
wę sali gimnastycznej wraz 
z niezbędną infrastrukturą 

techniczną oraz łącznikiem 
z budynkiem głównym SP2. 
Nowa sala będzie mieć wy-
miary zewnętrzne 36,5 m x 
31 m. Pod dachem znajdą się 
844 m2. Wejście główne z po-
chylnią dla osób niepełno-
sprawnych zaprojektowano 
w południowej części. Wyj-
ście ewakuacyjne z sali, tak-
że z pochylnią dla wózków, 
powstanie od strony zachod-
niej. Przebudowany zostanie 
cały układ komunikacji i tak 
docelowo jezdnia ma mieć 
4 m szerokości a chodni-
ki minimum 1,5 m. Powsta-
ną miejsca postojowe, prze-
budowany zostanie wjazd od 
strony ul. Pionierów. Na dach 
trafią panele fotowoltaiczne 

przekształcające energię sło-
neczną w energię do zasilania 
urządzeń znajdujących się w 
obiekcie. Ostatnim etapem 
prac będzie ustawienie ławek, 
koszy na śmieci oraz nasa-
dzenie nowej zieleni. 

Zgłoszona do odbioru
Firma wykonująca remont 
ulicy 15 Sierpnia zgłosiła ją 
ratuszowi do odbioru. Ja-
kość prac jeszcze w tym tygo-
dniu oceni specjalna komisja. 
Kilka dni temu na 15 Sierp-
nia pojawiły się linie oddzie-
lające pasy ruchu, wyzna-
czono przejścia dla pieszych 
oraz pasy dla rowerzystów. 
W podobnym  standardzie 
przeprowadzony zostanie 

w przyszłym roku remont 
ostatniego odcinka tej drogi, 
od ul. Broniewskiego aż do 
obwodnicy miasta. 

Przymiarki  
do termomodernizacji
Jeszcze w tym roku firma PS 
BUD z Wałdowa Szlachec-
kiego wykona na zlecenie 
miasta audyt energetyczny 
i dokumentację projektową 
termomodernizacji budyn-
ków znajdujących się przy 
al. 600-lecia 84 E i F. To bu-
dynki komunalne wybudo-
wane w latach 70. Blok 84E 
powstał w 1975 roku, ma 
powierzchnię 900 m2, znaj-
duje się w nim 30 miesz-
kań. Stojący obok budynek 

al. 600-lecia 84F powstał w 
1979 roku, ma powierzch-
nię 760 m2, mieszkają w nim 
24 rodziny. Zlecając audyt 
ratusz chce wybrać opty-
malny wariant ich termo-
modernizacji i sprawdzić, 
jaki byłby koszt docieple-
nia ścian zewnętrznych, da-
chu, wymiany okien, drzwi 
zewnętrznych. Audyt wska-
że, jak w przyszłości tanio i 
ekologicznie ogrzewać dwa 
bloki komunalne. I co waż-
niejsze, ile lat inwestycja by 
się zwracała. Być może w 
nowym budżecie unijnym 
na lata 2021-2027 pojawią 
się programy, z których bę-
dzie można sięgnąć po do-
tację na tego rodzaju prace. 

Inwestycyjna końcówka roku
Za kilka dni dowiemy się, czy salę gimnastyczną przy boryszewskiej „dwójce” zbuduje sochaczewska 
firma Ella, oraz od kiedy oficjalnie będzie można korzystać z przebudowanego fragmentu ulicy  
15 Sierpnia. Miasto powoli kończy tegoroczne inwestycje, ale już przygotowuje się do kolejnych.

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XLVIII/444/09 z dnia 27.10.2009r. i Zarządzenia 
Burmistrza Miasta Sochaczew Nr 191.2020 z dnia 22.09.2020r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze  wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie  miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 3641/7 PL1O/00024483/7 0,2530 Polna Działka niezabudowana Brak planu/ decyzja nr 41.2018 – GPA. 6730.49.2018 2 000,00zł 10 000,00zł 135 000,00 zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 26.11.2020r. o godz.10.00 ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 23.11.2020r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega 
przepadkowi gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem 
granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Koniec prac na 15 Sierpnia. Miłośnicy jednośladów mają tam do dyspozycji dwustronną ścieżkę rowerową 
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Daniel Wachowski

W ogłoszeniu przetargowym 
czytamy, że nowe schronisko 
ma od stycznia 2021 r. do końca 
czerwca 2022 r., przez 24 godzi-
ny na dobę i 7 dni w tygodniu, 
zagwarantować całodobowe 
zabieranie bezdomnych zwie-
rząt z terenu miasta. Musi też 
zapewnić naszym psom i ko-
tom opiekę weterynaryjną obej-
mującą kwarantannę, odpchle-
nie, odrobaczenie, szczepienia, 
sterylizację i kastrację, ma za-
dbać o całodobowy dostęp do 
świeżej wody, prowadzić szcze-
gółową ewidencję zwierząt i czi-
pować je w ciągu doby od mo-
mentu przyjęcia do schroniska. 
Do obowiązków operatora bur-
mistrz zaliczył też dbanie o wła-
ściwe wyżywienie zwierząt, ich 
odpowiednią socjalizację i ak-
tywne poszukiwanie rodzin 
gotowych przyjąć je pod swój 
dach. Ratusz chce ponadto, by 
zwierzęta mieszkały w boksach 
przeznaczonych maksymal-
nie dla dwóch zwierząt, wy-
posażonych w ocieplone budy, 
szczeniaki były oddzielone od 
dorosłych zwierząt. Schroni-
sko musi przekazywać ratuszo-
wi co najmniej raz na dwa tygo-
dnie informację o zwierzętach 
- ich stanie zdrowia, adopcjach, 
postępach w leczeniu, a gdy-
by doszło do nieprawidłowo-
ści (stwierdzonych np. podczas 
niezapowiedzianej kontroli), 

miasto zastrzegło sobie prawo 
przeniesienia zwierząt w inne 
miejsce.

Do Przyjaciół  
Braci Mniejszych
Do przetargu przystąpiły trzy 
schroniska z Płocka, Skiernie-
wic oraz Nowego Dworu Ma-
zowieckiego i oferta tego ostat-
niego podmiotu okazała się 
najkorzystniejsza. Schronisko w 
Nowym Dworze Mazowieckim 
przy ul. Leśnej prowadzone jest 

przez Fundację Przyjaciele Braci 
Mniejszych. Organizacja dzia-
ła od dziesięciu lat, a ochronkę 
otworzyła w styczniu 2012 roku. 
Na jej terenie, oczywiście oprócz 
boksów dla psów, znajduje się 
m.in. pawilon z lecznicą i czę-
ścią socjalną, gdzie działa cało-
dobowy gabinet weterynaryjny 
z salą zabiegową. Jest także szpi-
talik, w którym psy po zabie-
gach dochodzą do siebie. Schro-
nisko posiada salę edukacyjną, a 
od czterech lat także budynek z 

boksami z podgrzewaną podło-
gą i wybiegami. 

Zostaną w Płocku?
Przypomnijmy, że jeszcze przez 
dwa miesiące opiekę nad na-
szymi bezdomnymi zwierzęta-
mi sprawuje schronisko SUEZ 
z Płocka. W tym roku, między 
1 stycznia a 15 października jego 
pracownicy zaopiekowali się 47 
zwierzętami wyłapanymi na te-
renie miasta. Było to 28 psów i 
19 kotów. Większość zwierząt 
udało się przekazać do adop-
cji, albo zostały rozpoznane na 
zdjęciach publikowanych w in-
ternecie i odebrane przez wła-
ścicieli (6 przypadków). Obecnie 
w Płocku przebywa 10 naszych 
zwierząt - 3 psy i 7 kotów. Co się 
z nimi stanie po 1 stycznia, gdy 
umowa z Płockiem wygaśnie?

- Jeszcze w listopadzie chce-
my mieć wypracowane jasne 
stanowisko w tej sprawie, dlate-
go przeprowadzimy rozmowy 
ze schroniskiem w Płocku, na 
jakich zasadach mogłoby się za-
jąć naszymi zwierzakami doży-
wotnio. Jeśli z jakichś przyczyn 
nie uda się porozumieć, przej-
dziemy do rozmów z naszym 
nowym operatorem z Nowe-
go Dworu – wyjaśnia wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowolski.

Wyleczy Vetplanet
W ostatnich dniach roz-
strzygnięto także przetarg 
na zapewnienie opieki pie-

lęgnacyjno-weterynaryj-
nej zabłąkanym zwierzętom 
domowym, gospodarskim 
i dzikim biorącym udział w 
zdarzeniach drogowych i lo-
sowych. Od stycznia 2021 
roku do końca grudnia 2022 
roku ma się tym zajmować 
Przychodnia Weterynaryj-
na Vetplanet z Rozlazłowa. 
W zakres zamówienia wcho-
dzi m.in. szycie ran, wyko-
nywanie rentgena, USG i in-
nych podstawowych badań. 
Lecznica zaopiekuje się tak-
że wolno żyjącymi kotami, 
gdyby okazało się, że któryś 
z nich potrzebuje leczenia, 
albo uczestniczył w wypad-
ku komunikacyjnym. Usłu-
gi mają być świadczone ca-
łodobowo. 

Tu zgłosisz  
bezdomniaka
Zgłoszenia o błąkających się 
bezpańskich psach czy po-
trąconych przez samocho-
dy zwierzętach, należy prze-
kazywać do ratusza. W dni 
robocze, w godzinach pra-
cy UM, można dzwonić pod 
numer 862-22-35 wewnętrz-
ny 526 lub 361 (Wydział In-
frastruktury Miejskiej). Po-
południami, w święta i 
weekendy zgłoszenia przyj-
mowane są przez dyżurnego 
miasta pod całodobowym 
telefonem interwencyjnym 
862-36-82.

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr LIII/492/10 z dnia 01.03.2010r.  
i Nr XXVIII/309/17 z dnia 22.09.2017r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie  miejscowym Postąpienie  na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1.

2.

2754

3335

PL1O/00041889/8

PL1O/00007894/6
Służebność przesyłu dla ZWiK

0,0791

0,0570

Reja

Prosta

Działka niezabudowana

Działka zabudowana 
drewnianym domkiem 
letniskowym dzierżawcy

Brak planu

Zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna wolnostojąca lub bliźniacza wraz  
z niezbędnymi do jej funkcjonowania budynkami gospodarczymi i garażami – jako 
funkcja podstawowa, a także zabudowa usługowa – jako funkcja uzupełniająca

1 000,00zł

1 000,00zł

3 000,00zł

4 000,00zł

59 000,00zł

61 000,00zł

Przetarg odbędzie się w dniu 10.12.2020r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 7.12.2020r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega 
przepadkowi gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem 
granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Zwierzaki z nowym opiekunem
Zwierzęta będą miały zapewnioną odpowiednią karmę, całodobowy dostęp do świeżej wody, opiekę weterynaryjną, zamieszkają 
w boksach przeznaczonych dla maksymalnie dwóch psów - to podstawowe z długiej listy warunków, jakie ratusz postawił 
schronisku, które od 1 stycznia zajmie się opieką nad bezdomnymi zwierzętami wyłapywanymi na terenie Sochaczewa.  
Już wiadomo, że przez najbliższe półtora roku ciepły kąt zapewni im schronisko w Nowym Dworze Mazowieckim.

Miejska Biblioteka Publiczna 
rozstrzygnęła konkurs fotogra-
ficzny „Mój zwierzak - mój przy-
jaciel”   zorganizowany z okazji 
Światowego Dnia Zwierząt 
przypadającego 4 października. 
Na konkurs wpłynęło ponad 
120 zdjęć od czytelników,   obser-
watorów strony oraz facebooka 
biblioteki. Komisja konkursowa 
oceniła prace w dwóch katego-
riach: dzieci i młodzieży do 18 
roku życia oraz dorosłych. 

W pierwszej kategorii nagrodzono 
prace: Michaliny Bizoń (I miejsce), 
Marcela Płowika (II miejsce) i Lau-
ry Gali (III miejsce). W kategorii 
dorosłych najlepsi okazali się: Julia 
Kaczorowska (I miejsce), Julia Ty-
morek (II miejsce) i Paulina  Ma-
jewska (III miejsce). Ponadto wy-
różnionych zostało dziewięć zdjęć. 

Jednym ze sponsorów nagród 
w konkursie fotograficznym pt. 
„Mój zwierzak - mój przyjaciel” 
była firma Przyjaciele Kawy. Teraz 
MBP zaprasza nagrodzonych po 
odbiór dyplomów i upominków.

„Mój zwierzak - 

mój przyjaciel”

I miejsce kat. dzieci  
- Michalina Bizoń

I miejsce kat. dorośli  
- Julia Kaczorowska

Schronisko regularnie wspierają gwiazdy estrady. We wrześniu 
do adopcji zachęcali Patrycja i Grzegorz Markowscy, a w 
październiku muzycy z formacji Afromental

FO
T.

 W
W

W
.F

U
N

D
AC

JA
PS

O
M

.P
L



3 listopada 2020  nr 22 (1373)     4 WSPOMNIENIE

Gdy wiosną powiat zabrał się 
za kompleksową przebudowę 
odcinka ul. Głowackiego od 
razu zapowiedział, że kaplicz-
ka nie zniknie z krajobrazu 
miasta. 22 października sta-
rostwo zaprosiło mieszkań-
ców, którzy od lat modlą się 
w tym miejscu, na uroczyste 
poświęcenie kapliczki, ale w 
nowej odsłonie. 

Pod kapliczkę przychodziły po-
kolenia sochaczewian, szcze-
gólnie w czasie nabożeństwie 
majowych. Nie mogła ona jed-
nak pozostać w dotychczaso-
wym stanie, wymagała kom-
pleksowej przebudowy, dlatego 
jej renowację uzgodniono z ks. 
Piotrem Żądło. Projektantem 
cokołu i liter oraz figury Mat-
ki Bożej Szkaplerznej był rzeź-
biarz Bartłomiej Kurzeja, zaś 
wykonawcą cokołu oraz kost-
ki brukowej firma HM Factory 
z Sochaczewa. Figura przedsta-
wia Matkę Bożą Szkaplerzną, 
zwaną też Matką Bożą z góry 
Karmel. Jej kult, związany jest 
z objawieniem się Matki Bożej 
świętemu Szymonowi Stocko-
wi w nocy z 15 na 16 lipca 1251 

roku - przełożonemu general-
nemu zakonu karmelitów. Wte-
dy Matka Boża wskazała mu na 
szkaplerz, który poleciła nosić, 
aby chronił go od ognia piekiel-
nego. Na cokole umieszczono 
datę powstania - AD MMXX 
– czyli Roku Pańskiego 2020. 
Głównymi fundatorami ka-
pliczki byli Bartosz Dąbrowski, 
prezes firmy HM Faktory oraz 
Andrzej i Ewa Kierzkowscy. Jej 
poświęcenia dokonał ks. Syl-
wester Łajszczak z parafii pw. 
św. Wawrzyńca. W uroczysto-
ści udział wzięli m.in. okoliczni 
mieszkańcy, młodzież z sąsia-
dujących szkół, przedstawiciele 
samorządów miasta i powiatu. 

Aleksandrze Jaszczak-Adamus
z Wydziału Infrastruktury Miejskiej
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie

z powodu śmierci

TATY
słowa otuchy i wsparcia  

w tych trudnych chwilach
przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Kapliczka  
w nowej odsłonie

KONDOLENCJE

JAROSŁAW NIEDZIELA 
– 27 LUTEGO

Był nauczycielem wychowania 
fizycznego w szkole w Ermi-
nowie, wcześniej długoletnim 
pedagogiem w Szkole Podsta-
wowej nr 1 i Gimnazjum nr 
1 w Sochaczewie. Trener pił-
ki nożnej juniorów, rugbista, 
ratownik WOPR, komentator 
sportowy. W latach 90. współ-
pracował z „Ziemią Socha-
czewską” prowadząc rubrykę 
sportową. Po siedmiu miesią-
cach walki o życie, po wypad-
ku samochodowym, zmarł w 
wieku 54 lat.  

ZBIGNIEW 
LEWANDOWSKI  
– 6 MAJA

Radny IV kadencji Rady Miej-
skiej w Sochaczewie w latach 
2002-2006. Przez kolegów klu-
bowych, ale też konkurentów 
politycznych uznawany był za 
pracowitego i zaangażowane-
go w sprawy miasta radnego. 
Był człowiekiem rozmowy, de-
baty i kompromisu. Odszedł w 
wieku 85 lat.

STANISŁAW WERLE  
– 28 MAJA

Malarz, uczestnik wielu wy-
staw i wydarzeń kulturalnych 
w Sochaczewie. Samouk, wy-
konywał swoje prace głównie 
w technice olejowej. Obrazy, 
które wychodziły spod pędzla 
„Westa” przedstawiały głów-
nie realistyczne sceny, po-
stacie ludzi i zwierzęta. Cha-
rakterystyczne było dla niego 
wykorzystanie m.in. scen tań-
ca oraz motywów afrykań-
skich. Miał 70 lat.  

JAKUB GRABIEC  
– 17 CZERWCA

Podpułkownik Wojska Pol-
skiego, radny Rady Miejskiej 
w Sochaczewie II kadencji 
(1994-1998) i wiceprzewodni-
czący rady III kadencji (1998-
2002). Był także cenionym 
meteorologiem. Współpra-
cował z „Ziemią Sochaczew-
ska”, czytelnikom znany jako 
Cumulus zapowiadający coty-
godniową pogodę. Odszedł w 
wieku 67 lat. 

MARIAN 
WENDKOWSKI  
– 26 SIERPNIA

Jeden z założycieli sekcji rug-
by w Sochaczewie powstałej 
w 1971 roku. Pierwszy kapitan 
drużyny seniorów. Społecznik 
działający w latach 90. w lokal-
nych komitetach walczących 
o budowę obwodnicy miasta, 
a potem o odszkodowania za 
grunty przejęte pod inwesty-
cję. Odszedł w wieku 68 lat. 

JERZY KRUPA  
– 25 WRZEŚNIA

Od 2000 roku Honorowy 
Obywatel Miasta i Sochacze-
wianin Roku 1998. Ponad 50 
lat pracował jako nauczyciel. 
Był dyrektorem Szkoły Pod-
stawowej nr 3 w Sochaczewie 
i jednym z założycieli Wyższej 
Szkoły Zarządzania i Marke-
tingu. Działacz spółdzielczy 
oraz samorządowiec. Radny 
sejmiku mazowieckiego w la-
tach 2006-2010 oraz rady po-
wiatu w latach 2002-2006 oraz 
w obecnej kadencji 2018-2023. 
Miał 74 lata. 

BOGDAN PIETRAK  
– 5 PAŹDZIERNIKA 

Jeden z założycieli sekcji rugby w 
Sochaczewie. Przez prawie całe 
życie związany z tą dyscypliną 
sportu i klubem Orkan, w któ-
rym występował jako zawodnik, 
a później pełnił role m.in. trenera 
i działacza. Był wychowawcą wie-
lu pokoleń młodzieży. W 1979 
roku, jako trener, zdobył z dru-
żyną juniorów pierwszy w histo-
rii klubu złoty medal mistrzostw 
Polski. Zmarł w wieku 72 lat.

KS. BISKUP JÓZEF 
ZAWITKOWSKI  
- 29 PAŹDZIERNIKA

Sochaczewianie znali biskupa z 
licznych wizyt w naszym mie-
ście i płomiennych, patriotycz-
nych kazań. Józef Zawitkowski 
pracował w parafiach w Kro-
śniewicach, Legionowie i War-
szawie. W 1982 został usta-
nowiony proboszczem parafii 
kolegiackiej w Łowiczu, a 10 lat 
później biskupem pomocni-
czym nowo utworzonej diecezji 
łowickiej. Miał 81 lat.

(opr. mf)

Odeszli 
od nas

Jak co roku, w tym szczególnym czasie obchodów Dnia Wszystkich Świętych, wspominamy 
tych, którzy odeszli od nas w ostatnich dwunastu miesiącach, a przez lata wpływali  

na życie naszej lokalnej społeczności. Pożegnaliśmy m.in. dwóch założycieli sekcji rugby  
w Sochaczewie, dwóch radnych miejskich i Honorowego Obywatela Miasta. 

Z serca płynące wyrazy współczucia 
i słowa wsparcia

Barbarze Lisowskiej 
z Wydziału Sekretarza Miasta

Urzędu Miejskiego w Sochaczewie
z powodu śmierci

MAMY
składają

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego



53 listopada 2020  nr 22 (1373) W MIEŚCIE

KONDOLENCJE

29 października, w wieku 81 lat, zmarł duszpasterz, społecznik, poeta,
biskup pomocniczy senior Diecezji Łowickiej

ks. Józef Zawitkowski
Dziękujemy za Jego długololetnią posługę, mądre kazania, których słuchaliśmy 

jeszcze w mrocznych latach PRL, wiersze i pieśni, które po sobie pozostawił.

Bliskim Jego Ekscelencji pragniemy przekazać wyrazy duchowego wsparcia  
w tych wyjątkowo bolesnych chwilach

„A przecież niecały umieram, to, co we mnie niezniszczone trwa…”
św. Jan Paweł II

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci  
Jego Ekscelencji Biskupa Pomocniczego - Seniora

ks. Józefa Zawitkowskiego
kapłana pełnego ciepła i dobroci, oddanego do końca swojej posłudze.

Łącząc się w żałobie Rodzinie i Bliskim składamy wyrazy głębokiego współczucia, 
przekazujemy słowa wsparcia i otuchy w tych ciężkich chwilach.

Niech spoczywa w pokoju wiecznym.Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami urzędu 
miejskiego

Przewodniczący Rady 
Powiatu w Sochaczewie

Andrzej Kierzkowski

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek
wraz z radnymi Rady Miejskiej

Starosta Sochaczewski
Jolanta Gonta

Daniel Wachowski

Nieciekawie wygląda pod-
sumowanie ostatnich dwóch 
tygodni w covidowych sta-
tystykach sanepidu. Od 20 
października zmarło pięć 
osób, a zakażenie wirusem 
potwierdzono u pięciuset 
mieszkańców powiatu. 

Po pięćdziesiąt dziennie
Gwałtowny skok liczby osób 
przebywających w kwa-
rantannie odnotowano w 
dniach 22-24 października, 
gdy w izolacji przebywało od 
1100 do prawie 1400 miesz-
kańców naszego powiatu. 
Potem ich liczba zaczęła spa-
dać do 500-700 osób. Jeśli 
chodzi o liczbę zakażonych, 
to w okresie od 20 paździer-
nika do 1 listopada wzrosła 
z 390 do ponad 900. Nor-
mą stały się komunikaty sa-
nepidu, że z dnia na dzień 
przybywa w powiecie po 50 
osób z koronawirusem. Re-
kord padł 29 października, 
gdy pozytywny wynik testu 
stwierdzono u 137 osób, w 
tym 63 mieszkańców klasz-
toru w Niepokalanowie. 

W ostatnich dwóch ty-
godniach na covid zmar-
ło pięć osób, tym samym 
liczba ofiar wirusa w na-
szym powiecie wzrosła do 
czternastu. 24 październi-
ka w sochaczewskim szpi-
talu zmarła 67-letnia ko-
bieta, 27 października w 
szpitalu MSWiA w Warsza-
wie 73-letni mężczyzna, 28 
października w sochaczew-

skim i grodziskim szpitalu 
zmarły dwie kobiety 35-let-
nia i 91-letnia. U wszystkich, 
prócz 35-latki, występowały 
choroby współistniejące.

Warto w tym miejscu 
przypomnieć apel naszego 
szpitala o zgłaszanie się do 
pomocy w opiece nad pacjen-
tami i pracy jako wolontariu-
sze. Jak czytamy w komuni-
kacie starostwa, szpitalowi 
przyda się każda para rąk do 
pomocy. Największy deficyt 
kadr jest obecnie w persone-
lu salowych i sanitariuszy, ale 
także dramatycznie zaczy-
na brakować pielęgniarek. 
Pomóc może każdy - osoby 
prywatne, społecznicy, wo-
lontariusze oraz organizacje 
pozarządowe. Gotowość do 
pomocy można zgłaszać na 
adres kadry@szpitalsocha-
czew.pl.

Pomogą terytorialsi 
W weekend 31 październi-
ka – 1 listopada do jedno-
stek wojskowych w całym 
kraju na przeszkolenie tra-
fiło około 20 tysięcy żoł-
nierzy Wojsk Obrony Tery-
torialnej. Mają pomagać w 
punktach pobierania wy-
mazów, sprawdzaniu czy 
rodziny objęte kwarantan-
ną faktycznie przebywa-
ją w izolacji, dostarczać se-
niorom zakupy itp. Powiat 
sochaczewski znajduje się 
w zasięgu działania 6 Ma-
zowieckiej Brygady Obrony 
Terytorialnej, która poin-
formowała, że jej żołnierze 
przeszli szkolenie z dekon-

taminacji ambulansów do 
przewozu chorych (usu-
wanie szkodliwych czyn-
ników biologicznych) oraz 
działań ograniczających ry-
zyko szerzenia się infekcji 
SARS-CoV. Żołnierze będą 
wspierać przyszpitalne sta-
cje karetek pogotowia naj-
pierw w Płocku i Sochacze-
wie a później w kolejnych 
miastach. 

Co z kwiatami?
Decyzja o zamknięciu 
cmentarzy najboleśniej do-
tknęła producentów kwia-
tów. Gdy premier ogłosił 
ją w piątek po południu, a 
na cmentarze ruszyły tłu-
my, część kwiatów udało 
się sprzedać. Ile? Niewiele. 
Resztę chryzantem produ-
cenci zabrali do domu, albo 
wystawili pod cmentarnym 
murem, jak miało to miej-

sce na ulicy Traugutta. W 
weekend premier zapowie-
dział, że państwo pomo-
że producentom kwiatów 
poprzez skup prowadzo-
ny m.in. przez oddziały 
Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa. 
1 listopada na stronach 
ARiMR zamieszczono ko-
munikat, że agencja udzie-

li pomocy posiadaczom co 
najmniej 50 chryzantem do-
niczkowych. Aby skorzystać 
ze wsparcia przedsiębiorca 
musi wypełnić wniosek, po-
dać liczbę doniczek, miejsce 
ich przechowywania i zło-
żyć ten dokument do 6 li-
stopada w biurze powiato-
wym ARiMR. Na razie nie 
wiadomo, ile pieniędzy pro-

ducenci otrzymają za swo-
je kwiaty, gdyż „wysokość 
stawki pomocy w przelicze-
niu na jedną chryzantemę 
doniczkową zostanie poda-
na w rozporządzeniu do-
tyczącym tego wsparcia”. 
Agencja zapewnia, że po-
moc będzie wypłacona do 
końca tego roku. Przypo-
mnijmy, że sochaczewski 
oddział ARiMR mieści się 
przy ul. Łąkowej 22.

Tydzień protestów
W cieniu covidowych sta-
tystyk i przygotowań do 
Wszystkich Świętych, ulica-
mi wielu polskich miast, w 
tym Sochaczewa, przeszły 
marsze protestacyjne. Ich 
uczestnicy zareagowali tak 
na wyrok Trybunału Kon-
stytucyjnego, który zmie-
rza do zaostrzenia przepi-
sów aborcyjnych. Protesty 
odbywały się przez cały mi-
niony tydzień, a najwięk-
szy z nich miał miejsce w 
niedzielę 25 października. 
Swoje niezadowolenie ma-
nifestuje młodzież, dorośli, 
w codziennych pochodach 
nie brak też seniorów. Pod 
eskortą policji manifestanci 
przechodzą m.in. ul. War-
szawską, Pokoju, Senator-
ską, Staszica. W sobotę 31 
października nie było mar-
szu, a jedynie pikieta na pla-
cu Kościuszki. Z kolei 1 li-
stopada na placu odbyła się 
kilkuosobowa manifestacja 
obrońców bezwzględnego 
prawa do życia od poczęcia 
do naturalnej śmierci. 

Niespokojny czas także w Sochaczewie
Pandemia już od ośmiu miesięcy zmusza nas do zmiany trybu życia, przyzwyczajeń, rytmu dnia, sposobu 
podtrzymywania relacji z bliskimi. Jesienna fala zachorowań na covid, nowe obostrzenia, dane o liczbie zakażonych  
i sytuacji w szpitalach budzą coraz większy niepokój. 
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Jolanta Sosnowska

Festiwal zaplanowano na 5-18 
grudnia tego roku, ale przy-
gotowania do niego wymaga-
ją wytężonej pracy organizato-
rów oraz uczestników już dziś. 
Ci pierwsi muszą zadbać o lo-
gistyczną i techniczną stronę 
przedsięwzięcia, aby zgłoszenia 
wraz z nagraniami wideo od 
młodych pianistów zostały wła-
ściwie zgromadzone i to w do-
brej jakości dźwięku. Od tego 
bowiem może zależeć werdykt 
jury.  

- Od września przygo-
towujemy się do przepro-
wadzenia XXVIII Mię-
dzynarodowego Festiwalu 
Chopinowskiego na Ma-
zowszu w formie on-line. 
Wprowadziliśmy platformę 
edukacyjną G-Suite, która 
umożliwia nauczanie zdalne 
i podczas festiwalu posłuży do  
gromadzenia na wirtualnym 
dysku nagrań uczestników. 
Dzięki tej platformie nagrania 
zostaną udostępnione człon-
kom jury. Posłuży ona tak-
że do zorganizowania wide-
okonferencji umożliwiających 

zdalne obrady jury – pod-
kreśla dyrektor PSM Ludwik 
Skrzypek.

Sukcesem zakończyły się 
starania o pozyskanie z Cen-
trum Edukacji Artystycznej 
dodatkowych pieniędzy na sta-
łą współpracę z firmą informa-
tyczną. 

- Cały budynek Państwo-
wej Szkoły Muzycznej został 
wyposażony w szybko działa-
jącą sieć wi-fi. Przeprowadzo-
no również serwis wszystkich 
komputerów, zatem szko-
ła jest już gotowa pod wzglę-

dem technicznym do organi-
zacji festiwalu – mówi Ludwik 
Skrzypek. 

Uczestnicy przygotowu-
ją we własnym zakresie nagra-
nia zgłoszonych do konkur-
su utworów. Nie mogą być one 
montowane, muszą prezento-
wać sylwetkę pianisty podczas 
wykonywania przygotowane-
go repertuaru. Jest na to czas do 
5 grudnia. Następnie między-
narodowe jury w składzie: Jan 
Kadłubiski - Polska (przewod-
niczący), Andrzej Dutkiewicz 
- Polska, Dorian Leljak - Ser-

bia - Chorwacja, Murray McLa-
chlan - Wielka Brytania, Irene 
Veneziano - Włochy dokona 
indywidualnego odsłuchania 
nagrań. W dniach 17-18 grud-
nia odbędą się obrady jury w 
formie telekonferencji. Wyniki 
powinny być znane w piątek, 18 
grudnia, po naradzie jury.

Koncert Finałowy Laure-
atów XXVIII Międzynarodo-
wego Festiwalu Chopinow-
skiego na Mazowszu odbędzie 
się w trybie on-line na kana-
le You Tube PSM w Sochacze-
wie. Warto przypomnieć, że 
uczestnicy, tak jak w latach po-
przednich, zaprezentują utwory 
Fryderyka Chopina i Jana Se-
bastiana Bacha w czterech za-
kresach repertuarowych. Na 
laureatów czekają atrakcyjne 
nagrody, które zostaną im prze-
słane pocztą.

Organizatorami festi-
walu są: Państwowa Szkoła 
Muzyczna I i II stopnia im. 
Fryderyka Chopina w Socha-
czewie i Miasto Sochaczew, 
które wraz z Ministerstwem 
Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego współfinansują to 
artystyczne przedsięwzięcie.

Miejska Biblioteka Publiczna 
zaprasza wszystkie przed-
szkolaki do wzięcia udziału w 
akcji „Mała Książka - wielki 
człowiek”. Ma ona zachęcić 
rodziców do odwiedzania bi-
bliotek i codziennego czytania 
z dzieckiem.

Każde dziecko w wieku przed-
szkolnym, które przyjdzie do 
MBP, otrzyma w prezencie wy-
jątkową Wyprawkę Czytel-
niczą. Dzieci znajdą tam wy-
jątkową książkę „Pierwsze 
czytanki dla…”, dostosowa-
ną pod względem formy i tre-
ści do potrzeb przedszkolaka, 
a także Kartę Małego Czytelni-

ka, czyli pięknie zaprojektowa-
ną kartę biblioteczną do zbie-
rania naklejek za wypożyczone 
książki. Książka „Pierwsze czy-
tanki dla…” to starannie do-
brany zestaw utworów wybit-
nych polskich poetów i pisarzy 
dziecięcych. W gronie autorów 

znajdziemy m.in. Joannę Pa-
puzińską, Wandę Chotomską, 
Czesława Janczarskiego, ale też 
Adama Bahdaja czy Michała 
Rusinka.

Za każdą wizytę w biblio-
tece, zakończoną wypożycze-
niem minimum jednej książki, 

Mały Czytelnik otrzyma na-
klejkę, a po zebraniu dziesięciu 
zostanie uhonorowany imien-
nym dyplomem potwierdzają-
cym jego czytelnicze zaintere-
sowania. W wyprawce znajdą 
coś dla siebie także rodzice – 
przygotowana dla nich broszu-
ra informacyjna przypomni 
o nieocenionej roli czytania w 
rozwoju ich dziecka oraz o roz-
maitych korzyściach wynikają-
cych z częstego odwiedzania bi-
blioteki.

Projekt „Mała książka – 
wielki człowiek” organizowa-
ny jest przez Instytut Książki w 
Krakowie we współpracy z MBP. 

(daw)

W czwartek 29 paździer-
nika nastąpiło ukonstytu-
owanie rady programowej 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. Pierwsze posiedzenie 
odbyło się nie stacjonarnie, 
lecz w trybie zdalnym. 

Rada muzeum jest ciałem do-
radczym i opiniującym dzia-
łalność placówki, składa się z 
pięciu członków pracujących 
w niej społecznie. Potrzebę jej 
powołania określa ustawa o 
muzeach oraz statut placów-
ki. Kadencja trwa cztery lata, a 
jej członków powołuje i odwo-
łuje rada miejska. Sochaczew-
scy radni podjęli uchwałę w 
tej sprawie na sesji, która od-
była się 17 czerwca tego roku. 
W skład rady weszli historycy, 
dyrektorzy innych muzeów, 
animatorzy kultury. 

Pierwsze posiedzenie, w 
trybie zdalnym, odbyło się 
w czwartek 29 październi-
ka. Członków rady przywi-
tał burmistrz Piotr Osiecki, 
który na wstępie podzięko-
wał im za dzielenie się swo-

ją wiedzą i doświadczeniem 
oraz chęć merytorycznego i 
praktycznego wspierania w 
działaniach dyrektora na-
szej placówki, Pawła Rozdże-
stwieńskiego. Wyraził także 
nadzieję, że kolejne spotkanie 
odbędzie się już w trybie sta-
cjonarnym, w Sochaczewie, 
w siedzibie muzeum. 

Na inauguracyjnym spo-
tkaniu podjęto dwie uchwały. 
Ustalono regulamin działal-
ności rady oraz wybrano spo-
śród jej członków przewodni-
czącego. Został nim płk dr hab. 
Juliusz Tym – profesor Aka-
demii Sztuki Wojennej w War-
szawie. Pozostałymi członkami 
rady są: prof. dr hab. Zbigniew 
Wawer – dyrektor Muzeum 
Łazienki Królewskie w War-
szawie; dr Karol Nawrocki – 
dyrektor Muzeum II Wojny 
Światowej w Gdańsku; dr hab. 
płk w st. spocz. Andrzej We-
sołowski – wybitny historyk 
specjalizujący się w bitwie nad 
Bzurą oraz Joanna Niewiadom-
ska-Kocik - naczelnik Wydzia-
łu Kultury, Turystyki i Promo-
cji Miasta Sochaczew. (mf)

Ze względu na zagrożenia 
epidemiologiczne oraz roz-
poczęcie okresowej inwen-
taryzacji zbiorów, Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą informuje, 
że wprowadzone są dodat-
kowe obostrzenia w funk-
cjonowaniu placówki, w po-
staci zamknięcia muzeum w 
dni robocze dla zwiedzania 
indywidualnego. 

Od wtorku do piątku moż-
liwe jest tylko zwiedzanie 
przez grupy zorganizowane, 
do 12 osób, po uprzednim 
zgłoszeniu telefonicznym. 

W przypadku większych 
grup konieczne jest podzie-
lenie na mniejsze grupy, ze 
względu na obostrzenia sa-
nitarne. Jednocześnie zasa-
dy zwiedzania w weekendy 
nie uległy zmianom, i mu-
zeum w soboty i niedzie-
le otwarte jest zarówno dla 
grup jak i do zwiedzania 
samodzielnego. Godziny 
otwarcia placówki: dni po-
wszednie 10.00 – 14.00, so-
boty i niedziele 10.00 -16.00. 
Bilety: 8 zł normalny, 4 zł 
ulgowy, 2 zł bilet do skan-
senu.

Festiwal chopinowski 
w wersji on-line
Po raz pierwszy w 28-letniej historii Międzynarodowego Festiwalu 
Chopinowskiego na Mazowszu odbędzie się on całkowicie on-line. Powodem jest 
oczywiście pandemia, która uniemożliwia spotkanie młodych pianistów  
na jednej scenie. Przed organizatorami stoi ogromne wyzwanie, bo jeszcze nikt  
nie przeprowadził takiej imprezy w trybie zdalnym.

Poczytaj mi mamo…

Od lat przewodniczącym festiwalowego jury jest wybitny 
pianista prof. Jan Kadłubiski

Rada muzeum 
rozpoczęła działalność

Funkcjonują 
w nowym trybie
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Jak mówi dyrektor MOPS 
Zofia Berent, wszyscy mu-
sieli szybko przystosować 
się do nowych warunków, 
do reżimu sanitarnego, róż-
nych ograniczeń, ale nie 
wpłynęło to na jakość 
świadczonych usług. 

Pracownicy  
socjalni jak rodzina
Od początku epidemii 
MOPS udziela pomocy oso-
bom będącym w kwaran-
tannie, i to bez względu na 
ich wiek czy dochody. Naj-
częściej jest to pomoc żyw-
nościowa, dostarczanie ar-
tykułów spożywczych i 
leków. Współpracuje w tym 
zakresie z harcerzami (tyl-
ko dorosłymi) i strażą po-
żarną. Samotnym senio-
rom, osobom niezdolnym 
do samodzielnego funkcjo-
nowania lub osobom z za-
burzeniami psychicznymi 
i niepełnosprawnym inte-
lektualnie ośrodek zapew-
nia usługi opiekuńcze lub 
specjalistyczne usługi opie-
kuńcze, które są wykony-
wane w miejscu zamieszka-
nia. Takich osób MOPS ma 
pod opieką ponad sto, a jed-
ną z form wsparcia jest do-
starczanie do domów goto-
wych obiadów.

- Wielu podopiecz-
nych nie ma bliskich, niko-
go kto przyniósłby zakupy 
czy odebrał pismo z urzędu, 
więc rodziną stają się opie-

kunki i pracownicy socjalni 
– mówi dyrektor MOPS. 

Kolejnych dwustu pod-
opiecznych, to dzieci obję-
te programem „Posiłek w 
szkole i w domu”. W nor-
malnych warunkach wszy-
scy zjedliby obiad w szkole, 
a ponieważ obecnie do szkół 
przychodzą jedynie ucznio-
wie klas I-III szkół pod-
stawowych, dzieciom star-
szych klas, które uczą się 
zdalnie, zupę i drugie danie 
na szkolnej stołówce zamie-
niono na, przekazywaną ro-
dzinie, pomoc finansową na 
zakup artykułów żywno-
ściowych. 

Wspieraj Seniora 70+
Sochaczewski MOPS przy-
stąpił do realizacji rządowe-
go programu Wspieraj Se-
niora 70+. Program zakłada 
pomoc w dostarczeniu nie-
zbędnych produktów do 
domu seniora, by ograni-
czyć konieczność wycho-
dzenia osób starszych na ze-
wnątrz podczas pandemii. 
Pomoc w tych działaniach 
już zapowiedzieli harcerze. 

- Pomagaliśmy ośrod-
kowi przy pierwszej wio-
sennej fali zachorowań i po-
nownie jesteśmy gotowi do 
pracy teraz, gdy rząd zaape-
lował do seniorów o pozo-
stanie w domach. Gdy trze-
ba harcerze zrobią zakupy, 
dostarczą obiad, wyprowa-
dzą psa na spacer, pójdą do 
apteki. Rozmawiałam kilka 
dni temu z dyrektor Berent 
i potwierdziłam naszą go-

towość – mówi komendant 
hufca ZHP w Sochaczewie 
Anna Wasilewska. 

By skorzystać ze wspar-
cia, osoba w wieku 70 lat i 
więcej, która zdecyduje się 
pozostać w domu, powin-
na zadzwonić na ogólno-
polską infolinię pod numer 
22  505-11-11. Informacja o 
potrzebie wsparcia konkret-
nej osoby trafia do MOPS w 
Sochaczewie, następnie pra-
cownik ośrodka kontaktuje 
się telefonicznie z seniorem 
i weryfikuje zgłoszenie. W 
ten sposób ustala się na jaką 
pomoc liczy osoba starsza 
– czy ma to być np. dostar-
czenie zakupów, artyku-
łów podstawowej potrzeby, 
środków higieny osobistej 
(koszty zakupów pokrywa 
senior i przekazuje pienią-

dze przed ich dokonaniem), 
a może załatwienie prostej 
sprawy w urzędzie. 

Nie ma kryterium  
dochodowego
Z programu mogą skorzy-
stać osoby po 70 roku życia, 
samotne, niemające bliskiej 
rodziny czy zaprzyjaźnio-
nych sąsiadów. Można nim 
objąć osoby młodsze, ale 
tylko wówczas, gdy zacho-
dzą szczególne okoliczności 
(stan zdrowia, sytuacja ro-
dzinna). W takich przypad-
kach decyzję podejmuje dy-
rektor MOPS. Udzielenie 
pomocy w ramach progra-
mu nie zależy od kryterium 
dochodowego i, co równie 
istotne, z tej formy wsparcia, 
gdy zachodzi taka potrze-
ba, seniorzy mogą korzystać 

wielokrotnie. Z programu 
nie mogą korzystać osoby, 
które już otrzymują wspar-
cie w ramach usług opie-
kuńczych, czy specjalistycz-
nych usług opiekuńczych. 
Zgłoszenia osób potrzebują-
cych pomocy można doko-
nać na dwa sposoby. Pierw-
szy to infolinia 22 505-11-11. 
Można także bezpośrednio 
skontaktować się z MOPS 
dzwoniąc od poniedziałku 
do piątku w godz. 8.00 -16.00 
pod numer 863-14-81. Akcję 
koordynują pracownicy so-
cjalni Olga Kujawa i Anna 
Chłystek.

Pokonaj lęki
Lekarze są zgodni, że dłuż-
sza izolacja, brak bezpośred-
niego kontaktu z rodziną, 
zakłócenie rytmu życia nie-

mal w każdym jego aspekcie, 
ma wpływ na ludzka psy-
chikę. Boimy się o bliskich, 
o pracę, a alarmujące dane 
o liczbie zakażonych nie za-
chęcają, by z optymizmem 
patrzeć w przyszłość. 

- Też to zauważamy, 
że coraz częściej nasi pod-
opieczni nie potrzebują je-
dynie wsparcia rzeczowego, 
lecz również psychologicz-
nego. Nasz ośrodek zapew-
nia taką pomoc, trzeba tyl-
ko uzgodnić telefonicznie 
jej termin. Porad telefonicz-
nych udzielają doradca ro-
dziny, pedagog i psycholog. 
Wystarczy zadzwonić do 
nas pod numer 863-14-81. 
Ustalimy wówczas dzień i 
godzinę, kiedy taka porada 
może zostać udzielona – za-
chęca szefowa ośrodka. 

Pojawiają się zawsze tam, 
gdzie coś się dzieje - w 
chwilach radosnych, pod-
niosłych, ale też wtedy, gdy 
pojawia się tragedia. Nie-
jednokrotnie udowodnili, 
że można na nich liczyć o 
każdej porze dnia i nocy. 
Tacy są harcerze.

Aby skutecznie nieść tę po-
moc, a także móc realizo-
wać marzenia, potrzeba 

ok. 30 tys. zł, które chcie-
liby przeznaczyć na zakup 
używanego samochodu do-
stawczego dla sochaczew-
skiego hufca ZHP. Obecnie 
korzystają z blisko 30-let-
niego „staruszka”, który 
jest mocno wyeksploatowa-
ny. Podczas tegorocznej ak-
cji letniej po raz kolejny się 
zepsuł, a koszt jego napra-
wy znacznie przewyższałby 
wartość pojazdu.

Samochód   najbardziej 
przydał się w czasie kwa-
rantanny społecznej, kie-
dy to w ramach służby 
pełnoletni harcerze i in-
struktorzy pomagali oso-
bom starszym, samotnym 
i wszystkim, którzy z oba-
wy o własne zdrowie nie 
mogli samodzielnie zrobić 
zakupów, wykupić leków, 
czy załatwić pilnej sprawy 
w urzędzie. Walka z koro-

nawirusem trwa nadal, a 
wprowadzone obostrzenia 
stawiają przed harcerza-
mi kolejne, coraz trudniej-
sze wyzwania w pełnieniu 
służby w tym trudnym cza-
sie.

Pomóżmy im dzia-
łać, realizować marzenia, 
a przede wszystkim po-
magać. Link do zrzutki:  
https://zrzutka.pl/ybcgse

Na zrzutka.pl harcerze zbierają na samochód

Pomaganie w trudnych czasach
Od chwili ogłoszenia w marcu pierwszych restrykcji sanitarnych, pojawienia się osób skierowanych na kwarantannę, Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej podjął nowe wyzwania towarzyszące życiu z covidem. Jednostka znalazła się w szczególnie 
trudnej roli, gdyż najczęściej otacza opieką ludzi samotnych, starszych, chorych, czyli z grupy podwyższonego ryzyka. 
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W pierwszym numerze znaj-
dziemy m.in. rozmowę z siostrą 
Lecha Wałęsy, Izabellą Młyń-
ską, która w latach 50. XX w. do-
stała nakaz pracy w Sochacze-
wie i tu została.  Przeczytamy 
także wywiad ze Stefanem Bier-
nackim o jego milicyjnej robo-
cie oraz ciekawy artykuł o tym, 
jak do Sochaczewa wprowadza-
ła się armia, jak pod karabinami 
zasiedlała bloki dla spółdzielców 
i jak się wyprowadzała po 1989 r.

W kolejnym wydaniu znaj-
dziemy duży reportaż o bu-
dowie szpitala w Sochaczewie. 
Czytelnicy mogą się dowiedzieć, 
w jak dramatycznych okolicz-
nościach powstawała lecznica, a 
z tekstu pt. „Ciecz” przypomną 
sobie, jakim problemem w tam-
tych czasach była woda, jej ja-
kość, stan urządzeń i cała pod-
ziemna infrastruktura.

Dziennikarze „ZS” 30 lat 
temu przybliżają także obraz 
Państwowego Domu Opie-
ki Społecznej, który od 1963 r. 
mieścił się w pałacu w Gawło-
wie, piszą o tajemnicach Urzę-
du Bezpieczeństwa zlokali-
zowanego kiedyś w budynku 
szpitalnym i zwracają uwagę 
na trudną sytuację osób niepeł-
nosprawnych zatrudnionych 
w Wielobranżowej Spółdzielni 
Inwalidów. 

W gazecie znajdziemy także 
relację z zaprzysiężenia prezyden-
ta Lecha Wałęsy, wywiad z Lesz-
kiem Nawrockim, wtedy już trzy-
krotnym zwycięzcą Wielkiej Gry 
oraz wspomnienie czwartej piel-
grzymki do ojczyzny Jana Paw-
ła II. Przeczytamy tekst o tym, 
jak rada miejska podjęła uchwałę 
o zmianie nazw niektórych ulic z 
komunistycznym rodowodem, a 
później, pod naciskiem społecz-
nym, z tej decyzji się wycofała. 
Mieszkańcy nie docenili inicja-
tywy radnych i niektórzy patro-
ni (Świerczewski, Sawicka) prze-
trwali jeszcze długie lata.

Między końcówką kwiet-
nia i czerwca 1991 r. nastąpiły 
zawirowania w wydawaniu ga-
zety, o czym Czytelnicy dowie-
dzą się z lektury nr 17 i 18/91. W 
wyniku sporu między samorzą-
dem (wydawcą gazety) a człon-
kami redakcji nastąpiły zmiany 
w jej składzie. Redaktora naczel-
nego Janusza Szostaka i sekreta-
rza redakcji Tomasza Połcia za-
stąpili warszawscy dziennikarze 
Eugeniusz Wąsik i Andrzej Bal. 
Wtedy też współpracę z „Ziemią 
Sochaczewską” podjął Janusz 
Sofulak, późniejszy redaktor na-
czelny, oraz Sławomir Burzyń-

ski, który w 1991 roku zapocząt-
kował w gazecie swoją słynną 
galerię z karykaturami znanych 
osób, a jego rysunki zaczęły ilu-
strować teksty ukazujące się w 
kolejnych numerach „ZS”.

Cała zdigitalizowana gaze-
ta, od jej pierwszego wydania 
aż po najnowsze numery, od 
16 października jest dostępna 
w internecie, na stronie „Ziemi 
Sochaczewskiej”. Aby uzyskać 
dostęp do cyfrowego archiwum 
należy kliknąć po lewej stronie 
w zakładkę „Archiwalne wyda-
nia ZS”. Życzymy ciekawej lek-
tury.

Największy w Europie mazu-
rek, historyczne wydarzenia 
związane z zamkiem, wyjąt-
kowe zbiory muzeum ziemi so-
chaczewskiej, nasze związki z 
Piłsudskim - o tym oraz wielu 
innych tematach opowiada re-
portaż nagrany w Sochaczewie, 
a wyemitowany w niedzielę 18 
października na antenie TVP1.

Zwiedzanie Sochaczewa w pro-
gramie „Zakochaj się w Polsce” 
rozpoczęło się w centrum w ru-
inach średniowiecznego zam-
ku. Mieszkańcom naszego mia-
sta nie trzeba reklamować tego 
obiektu, ale dzięki emisji w TVP 
o jego walorach dowiedziało się 
wiele osób w całym kraju. Duża 

część materiału została poświę-
cona Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą, gdzie wojenne dzieje naszego 
miasta przybliżył dyrektor tej 
placówki Paweł Rozdżestwień-
ski. Znalazło się również miej-
sce dla opisania związków na-
szego miasta z marszałkiem 

Józefem Piłsudskim oraz Fry-
derykiem Chopinem, w czym, 
prowadzącemu program To-
maszowi Bednarkowi, pomo-
gła naczelnik Wydziału Kultu-
ry, Turystyki i Promocji Miasta 
Joanna Niewiadomska-Kocik. 
Stąd ekipa telewizyjna udała się 
do cukierni, by poznać tajniki 

powstawania największego w 
Europie mazurka.

Nie mogło także zabrak-
nąć najpopularniejszej w Socha-
czewie dyscypliny sportowej. O 
rugby z zapałem opowiedział 
wiceprezes RC Orkan Robert 
Małolepszy. Transmisja z nasze-
go miasta zakończyła się w Mu-
zeum Kolei Wąskotorowej pre-
zentacją jednego z największych 
taborów kolejowych w Europie. 

Jeśli ktoś nie mógł obejrzeć 
telewizyjnej premiery odcin-
ka poświęconego Sochaczewo-
wi, może to nadrobić na stro-
nie internetowej https://vod.tvp.
pl/website/zakochaj-sie-w-pol-
sce,26834280/video.

(seb)

„Ziemia” 30 lat temu
Jak już informowaliśmy, „Ziemia Sochaczewska” jest rówieśnicą samorządu terytorialnego. 
Pierwszy numer ukazał się 18 listopada 1990 r. i z małymi przerwami gazeta ukazuje się  
do dziś. Teraz cały trzydziestoletni dorobek „Ziemi” znajduje się na jej stronie internetowej,  
a my zachęcamy do lektury tego wyjątkowego archiwum. 

Zakochaj się w... Sochaczewie

Jak co roku burmistrz Socha-
czewa podpisał umowę z Woje-
wódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Warszawie w sprawie do-
finansowania realizacji zadania 
pod nazwą „Usuwanie i uniesz-
kodliwianie wyrobów zawiera-
jących azbest z terenu Gminy 
Miasto Sochaczew w 2020 r.”. 

Wyłoniona w przetargu fir-
ma Logistyka Odpadów Azbe-
stowych Sp. z o.o. S. k. uniesz-
kodliwiła eternit z 41 posesji w 
łącznej ilości 101,3 tony. Cał-
kowity koszt zadania wyniósł 
52.221,56 zł, z czego 31.846 zł 
pochodziło z udzielonej przez 
WFOŚiGW w Warszawie do-

tacji. Z budżetu miasta sfinan-
sowano koszty w wysokości 
20.375,56 zł.

Osoby zainteresowane usu-
nięciem pokrycia azbestowe-
go proszone są o kontakt telefo-
niczny z Wydziałem Ochrony 
Środowiska Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie przy ul. 1 Maja 
16, tel. 46  862-22-35 wew. 337, 
397, 398. 

Usuwanie i unieszkodli-
wianie wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Miasto 
Sochaczew w 2020 roku dofi-
nansowano przez Wojewódz-
ki Fundusz Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie, w formie dotacji, w 
kwocie 31.846 zł

Unieszkodliwiamy azbest 

Przez 6 dni w tygodniu rachmi-
strzowie dzwonią do użytkow-
ników gospodarstw rolnych z 
propozycją spisania gospodar-
stwa rolnego. Warto skorzy-
stać z tej metody – rachmistrz 
zadaje pytania i wprowadza 
odpowiedzi do formularza, rol-
nik musi mu tylko przekazać 
wymagane informacje. 

Rachmistrze   telefonicz-
ni pracują od poniedziałku 
do soboty od 8.00 do 20.00. 
W tych godzinach telefonu 
mogą się spodziewać ci użyt-
kownicy gospodarstw rol-
nych, którzy nie spisali jesz-
cze swojego gospodarstwa 
przez Internet (nadal można 
to zrobić na stronie www.spi-
srolny.gov.pl). Spis przez te-
lefon jest bezpieczny dla rol-
nika, nie wymaga kontaktu 
z osobami z zewnątrz. Rach-
mistrz zadzwoni z numeru: 
22 279 99 99 lub 22 666 66 62. 
Można też spisać się przez te-
lefon z własnej inicjatywy, w 
dogodnym dla rolnika czasie, 

dzwoniąc na infolinię pod 
numer 22 279 99 99. 

Warto też przypomnieć, 
że mimo trudnych warun-
ków epidemicznych, rolnicy 
nadal mogą liczyć na osobi-
stą wizytę rachmistrza w ich 
domu, oczywiście tylko wów-
czas, jeśli respondent nie zo-
stał objęty kwarantanną czy 
izolacją domową. Spis doko-
nywany jest przy zachowa-
niu wszelkich procedur bez-
pieczeństwa.   Rachmistrze 
dbają o zachowanie dystansu 
społecznego, zakrywają usta 
i nos. Identyczne zasady bez-
pieczeństwa musi zachować 
użytkownik   gospodarstwa 
rolnego, który zgodzi się na 
wywiad bezpośredni. Jeśli to 
możliwe, wywiad przeprowa-
dza się w terenie otwartym. 

Na wszelkie pytania doty-
czące spisu odpowiedź można 
znaleźć w sochaczewskim ra-
tuszu, w Miejskim Biurze Spi-
sowym, którego koordynato-
rem jest Longina Kupczyk, tel. 
862-22-35 wew. 335. 

Ostatni moment na spisanie



93 listopada 2020  nr 22 (1373) ZDROWIE

Maciej Frankowski

Stałe akcje poboru krwi od-
bywają się w ponad dwudzie-
stu miejscach na terenie Ma-
zowsza. Krwiobusy regularnie 
odwiedzają m.in. Płońsk, Ży-
rardów, Sierpc, Wyszków czy 
Ostrów Mazowiecką. Socha-
czew, obok Grodziska Mazo-
wieckiego, jest najczęściej od-
wiedzanym przez ambulans 
miastem w naszym wojewódz-
twie. Ekipa lekarzy i pielęgnia-
rek czeka na zainteresowanych 
przy placu Kościuszki w każdą 
środę. Rejestracja dawców od-
bywa się w godz. 9-13.

Klub sochaczewskich 
krwiodawców
Od dawna w naszym mieście 
działa Klub Honorowych Daw-
ców Krwi Ziemi Sochaczew-
skiej, a jego członkowie spoty-
kają się w każdą środę o godz. 
17.00 w lokalu udostępnio-
nym im przez miasto (kramni-
ce miejskie, ul. 1 Maja 21, pokój 
307). Na początku roku zmieni-
ło się kierownictwo klubu – jego 
nowym prezesem został Mar-
cin Tarnowski, funkcję sekreta-
rza pełni Grzegorz Skwira. Były 
szef stowarzyszenia, Jan Biegań-
ski działa w zarządzie klubu. 

- Staramy się rozmawiać z 
przedstawicielami poszczegól-
nych urzędów gmin, by ich sa-
morządy, podobnie jak mia-
sto, zaczęły promować akcje 
krwiodawstwa. Chcemy zaan-
gażować i skonsolidować gru-
pę osób oddających krew z ca-
łego powiatu sochaczewskiego, 
a nie tylko Sochaczewa – mówi 
Marcin Tarnowski. - Obecnie w 
naszym klubie jest ok. 35 osób. 
Aby do niego dołączyć trzeba 
być aktywnym krwiodawcą i 
wypełnić deklarację członkow-
ską. Warto przystąpić do klubu, 
bo wiążą się z tym dodatkowe 
korzyści. Często bywam w war-
szawskiej siedzibie PCK, skąd 
odbieram różne podarunki dla 
naszych klubowiczów – dodaje 
prezes Tarnowski.

Jednym z zadań sochaczew-
skiego klubu jest zbieranie infor-

macji o ilości oddawanej krwi. 
Jak podaje Grzegorz Skwira, od 
stycznia do końca czerwca 2020 
roku w ambulansie na placu Ko-
ściuszki mieszkańcy oddali po-
nad 130 lirów krwi (zarejestro-
wano 291 donacji). 

Pandemia  
a oddawanie krwi
- Nie zauważyliśmy zmniej-
szenia zainteresowania po wy-
buchu pandemii. Jest wręcz 
przeciwnie. Krwiodawców w 
Sochaczewie przybywa, a do-
wodem tego jest częstsza obec-
ność ambulansu regionalnego 
centrum na placu Kościusz-
ki. Wcześniej autobus przyjeż-
dżał tylko w pierwsze i trzecie 
środy miesiąca. Zdarzało się, 
że tworzyły się kolejki. Zosta-
ło to zauważone. Teraz jest w 
Sochaczewie co tydzień. Taka 
częstotliwość na pewno utrzy-
ma się przynajmniej do końca 
roku – mówi Grzegorz Skwira.

Do pobierania krwi i pró-
bek do badań stosuje się wy-
łącznie sprzęt jednorazowego 
użytku. Oddawanie krwi na-
wet w czasie pandemii jest za-
tem bezpieczne. W miejscach 
poboru krwi znajduje się sta-
nowisko do wstępnej kwalifi-
kacji, gdzie krwiodawca wy-
pełnia ankietę, dezynfekuje 
ręce i bezdotykowym termo-
metrem mierzy mu się tempe-
raturę. Osoby z temperaturą 
powyżej 37,3 °C nie mogą od-
dawać krwi, słyszą zalecenie, 
że powinny skonsultować się 
z lekarzem rodzinnym. Krwi 
nie oddadzą także osoby obję-
te kwarantanną lub nadzorem 
epidemiologicznym, które w 
ostatnich 10 dniach miały kon-
takt z osobą z potwierdzonym 
zakażeniem koronawirusem. 
Dawcy oczekujący na oddanie 
krwi zachowują niezbędny od-
stęp. Każdy otrzymuje masecz-
kę, rękawiczki i jednorazowy 
długopis.

W ostatnich miesiącach 
bardzo poszukiwanymi daw-
cami stali się tak zwani ozdro-
wieńcy, czyli osoby, które prze-
szły już covid. Ich osocze 

zawiera przeciwciała, któ-
re mogą wspomagać leczenie 
chorych na covid z ciężkimi, 
zagrażającymi życiu objawa-
mi zakażenia. Co ważne, oso-
cze, jako jeden ze składników 
krwi, może być pobrane je-
dynie w siedzibie Regionalne-
go Centrum Krwiodawstwa i 
Krwiolecznictwa. Aby je oddać, 
należy wcześniej telefonicznie 
umówić się na wizytę.

Jak oddać krew?
Dawca powinien być w wieku 
18-65 lat, ważyć powyżej 50 kg, 
a także mieć ze sobą dokument 
tożsamości ze zdjęciem, a około 
dwie godziny przed oddaniem 
krwi zjeść lekki, niskotłusz-
czowy posiłek. W dniu odda-
nia krwi oraz w dniu poprze-
dzającym nie wolno spożywać 
alkoholu, a pół godziny przed 
oddaniem nie należy również 
palić papierosów. Krew może 
być pobierana nie częściej niż 
sześć razy w roku od mężczyzn 
i nie częściej niż cztery razy w 
roku od kobiet, a przerwa po-
między donacjami nie może 
być krótsza niż osiem tygodni. 
Jednorazowo pobieranych jest 
450 ml krwi. Zabieg trwa ok. 
5-8 minut. 

Przywileje i korzyści
Odznaki „Zasłużonego Ho-
norowego Dawcy Krwi”, wraz 
z legitymacją, wydaje Polski 
Czerwony Krzyż. Są trzy pod-
stawowe stopnie odznak – brą-
zowa, srebrna i złota. Przyzna-

wane są w zależności od ilości 
litrów oddanej krwi lub odpo-
wiadającej tej objętości ilości jej 
składników. Dla mężczyzn to 6, 
12 i 18 litrów; dla kobiet odpo-
wiednio 5, 10 i 15 litrów. 

W zależności od koloru 
posiadanej odznaki dawcom 
przysługuje m.in.: zwolnienie 
od pracy i nauki w dniu odda-
wania krwi, zwrot kosztów do-
jazdu do punktu poboru, ko-
rzystanie poza kolejnością ze 

świadczeń opieki zdrowotnej 
czy zapisów do sanatorium, 
zniżki w aptekach. Pełen kata-
log ulg i korzyści dostępny jest 
na stronie internetowej PCK, 
pod adresem: krwiodawcy.org.

Sochaczew Honorowym 
Dawcom Krwi
- To dwustopniowy program 
zniżek   prowadzony   przez 
nasz samorząd i w całości fi-
nansowany z budżetu miasta. 

Chcemy w ten sposób doce-
nić poświęcenie, empatię, bez-
interesowność i zwykłą ludzką 
życzliwość honorowych daw-
ców, jaką wykazują się każde-
go dnia ratując ludzkie życie. 
Krwi nie da się niczym zastą-
pić, stąd tak ważna jest pro-
mocja idei krwiodawstwa, co, 
mam nadzieję, robimy dość 
skutecznie od kilku lat ściśle 
współpracując z lokalnym klu-
bem oraz stołecznym centrum 
krwiodawstwa i krwiolecznic-
twa – mówi burmistrz Piotr 
Osiecki.  

W tej chwili z miejskich 
kart Zasłużonego Honoro-
wego Dawcy Krwi korzysta 
49 osób, a z kart Honorowe-
go Dawcy Krwi Zasłużonego 
dla Zdrowia Narodu - 18. Aby 
uzyskać zniżki należne Zasłu-
żonym HDK, wystarczy od-
dać co najmniej 5 (kobiety) 
lub 6 (mężczyźni) litrów tego 
najcenniejszego leku na świe-
cie. W przypadku HDK Za-
służonych dla Zdrowia Na-
rodu trzeba udokumentować 
oddanie minimum 20 litrów 
krwi. Wnioski o wydanie kart 
przyjmuje Wydział Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdro-
wia UM.

Ich wszyscy posiadacze 
mają zapewnione bezpłatne 
przejazdy komunikacją miej-
ską. Zasłużeni HDK otrzy-
mują też 50 procent zniż-
ki przy korzystaniu z oferty 
własnej Miejskiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji, Socha-
czewskiego Centrum Kultury 
oraz Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą. Z kolei Zasłużeni dla 
Zdrowia Narodu mogą korzy-
stać bezpłatnie z oferty wła-
snej tych jednostek. 

- W praktyce oznacza to 
m.in. darmowe wejścia na ba-
sen, na lodowisko, czy do mu-
zeum ziemi sochaczewskiej. Je-
śli doliczymy do tego bezpłatne 
przejazdy ZKM w dowolne dni 
i na dowolnych trasach, mie-
sięcznie można oszczędzić na-
wet kilkaset złotych – podsu-
mowuje Piotr Osiecki. 

Krew potrzebna od zaraz
Ogólnopolskie media alarmują o brakach w bankach krwi w czasie pandemii. Na stałych dawców można liczyć, ale część 
osób okazjonalnie odwiedzających krwiobusy wystraszyła się covidu i omija je szerokim łukiem. Banki krwi odczuły to 
bardzo boleśnie. Czy naprawdę jest się czego bać? Sochaczewscy krwiodawcy zdecydowanie twierdzą, że nie, bo cała 
procedura odbywa się w ścisłym reżimie sanitarnym.

Członkowie klubu HDK Ziemi Sochaczewskiej, od lewej 
Grzegorz Skwira (sekretarz) i Marcin Tarnowski (prezes)
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Sebastian Stępień

Cmentarz parafii św. Waw-
rzyńca przy ul. Traugutta po-
wstał około roku 1830 na ziemi 
wydzielonej z majątku Czer-
wonka. Jej właścicielem był ge-
nerał August Radwan. Obec-
nie stoją na nim wymieszane 
współczesne i zabytkowe na-
grobki. Tym drugim warto 
poświęcić szczególną uwagę. 
Wśród dawnych pomników 
dominują te utrzymane w stylu 
klasycystycznym. 

Nekropolia przy Traugut-
ta to miejsce spoczynku wielu 
zasłużonych mieszkańców So-
chaczewa i okolic. Najokazal-
szym grobowcem, rzucającym 
się w oczy z chwilą przekrocze-
nia głównej bramy, jest powsta-
ła w połowie XIX w. kaplica, 
w której spoczywają członko-
wie rodziny Tomickich her-
bu Łodzia. Wśród nich zmarły 
15 września 1847 roku  generał 
wojsk polskich Jan Tomicki, jak 
również jego syn, urodzony 9 
czerwca 1839  roku w Kożusz-
kach Władysław Kazimierz Fe-
liks Tomicki h. Łodzia. Gospo-
darował on przede wszystkim 
w Kożuszkach, gdzie hodował 
m.in. owce na wełnę. W 1872 
roku prezentował swą wełnę 
na Wystawie Politechnicznej w 
Moskwie. W 1878 wspólnie z 
Alfredem Grodzkim otworzył 
w Warszawie przy ulicy Sena-
torskiej Dom Handlowy Tomic-
ki i Grodzki. Firma zajmowała 
się kupnem i sprzedażą wszel-
kich artykułów mających zwią-
zek z rolnictwem i przemysłem 
rolnym, a także sprzedażą ko-
misową wyrobów Towarzystwa 
Akcyjnego Warszawskiej Fa-
bryki Machin, Narzędzi Rolni-
czych i Odlewów. Firma Tomic-
kiego i Grodzkiego wydawała 
swoje własne cenniki, drukowa-
ne w Zakładzie Artystyczno-Li-
tograficznym Fototypii i Che-
migrafii należącym do Ludwika 
Krakowa. Była to swego rodzaju 
nowość na rynku. Dotychcza-
sowe rysunki litograficzne zo-
stały zastąpione fotografiami w 
kilku kolorach uzyskanych na 
prasach pospiesznych. Z cza-
sem obaj właściciele otworzyli 
dwie filie swego zakładu - w Ki-

jowie i Jelizawetgradzie (obecnie 
Kirowohrad). Tomicki intere-
sował się również malarstwem 
– wspierał finansowo Józefa 
Chełmońskiego w trudnych po-
czątkach jego kariery artystycz-
nej. Zmarł 1 marca 1881 roku.

Jednak najstarszym na-
grobkiem, a raczej jego pozo-
stałościami na cmentarzu pa-
rafii św. Wawrzyńca jest mogiła 
oficera korpusu inżynierów by-
łych wojsk polskich Józefa 
Uszyńskiego h. Lubicz, zmar-
łego w 1839 roku w wielu 39 lat 

właściciela dóbr we wsi Żuków. 
Dziś z tego blisko 200-letniego 
pomnika zostały niestety już 
tylko szczątki.

Uwagę przykuwa na pewno 
zbiorowa mogiła rodziny pierw-
szego starosty sochaczewskiego, 
właściciela majątku Czerwonka, 
Ignacego Włodzimierza Garbo-
lewskiego. Nie wszyscy wiedzą, 
że Włodzimierz Garbolewski 
był również prezesem Towarzy-
stwa Gimnastycznego „Sokół” i 
Związku Ziemian, jak również 
Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Sochaczewie. Był też inicjatorem 
powstania gimnazjum, pod któ-
rego budowę przekazał ziemię – 
dziś jest to Liceum im. Frydery-
ka Chopina.

W dobrej kondycji zachowa-
ła się mogiła działacza społecz-
nego Kazimierza Hugo-Badera. 
Ten, z wykształcenia inżynier-
-architekt, dał się poznać jako 
człowiek o bardzo szerokich ho-
ryzontach. Jako aktywny dzia-
łacz społeczny i kulturalny, 
regionalista i krajoznawca an-
gażował się w liczne akcje, a wie-

le z nich sam inicjował. Był rów-
nież redaktorem ukazującego się 
w 1931 r. dwutygodnika „Wia-
domości Ziemi Sochaczewskiej” 
oraz wieloletnim prezesem Pol-
skiego Towarzystwa Krajoznaw-
czego. W 1926 r. przyczynił się 
do zawiązania przy Warszaw-
skim Towarzystwie Muzycz-
nym Towarzystwa Przyjaciół 
Domu Chopina. Można zary-
zykować stwierdzenie, że gdy-

by nie Kazimierz Hugo-Bader, 
Żelazowa Wola nie byłaby dziś 
miejscem o międzynarodowej 
renomie. Zabiegał o dotacje i 
subwencje, organizował zbiórki 
społeczne, koncerty i imprezy, z 
których dochód przeznaczono 
na tenże cel. To w dużej mierze 
dzięki jego działaniom w 1928 
r. zadanie zostało zrealizowane. 
Wiele czasu i pieniędzy poświę-
cił także na zdobywanie pamią-
tek i przedmiotów, które miały 
stanowić wyposażenie dworu. 
Postulował on także o sprowa-
dzenie prochów Chopina do 
Polski.  Zmarł w 1949 r. w Socha-
czewie, Roku Chopinowskim 
związanym ze stuleciem śmier-
ci kompozytora. 

Rzadziej wspominane na-
grobki należą m. in. do mala-
rza Józefa Heimrotha, którego 
obrazy znajdują się obecnie we 
Lwowskiej Galerii Obrazów, w 
Muzeum Diecezjalnym w Płoc-
ku, w Muzeum Narodowym w 
Warszawie oraz w Żydowskim 
Instytucie Historycznym w 
Warszawie. Dziennikarki Kry-
styny Krzyżakowej – córki Kazi-
mierza Hugo-Badera. Przy ulicy 
Traugutta znajdziemy też grób 
cenionych plastyków Edwarda 
i Zofii Butrymowiczów, Piotra 
Czerwińskiego - działacza ru-
chu robotniczego, Juliana Ser-
wińskiego - jednego z założycie-
li sochaczewkiej lecznicy Adolfa 
Ossowskiego, który przed I woj-
ną światową wsławił się rozbu-
dową sochaczewskiego szpitala, 
księdza prałata Zygmunta Dej-
cińskiego i infułata Franciszka 
Łupińskiego - proboszczów so-
chaczewskiej parafii oraz groby 
należące do znanej sochaczew-
skiej rodziny Kobków.  

Nie sposób w jednej pu-
blikacji prasowej wymienić 
wszystkich mogił znamieni-
tych mieszkańców Sochacze-
wa, spoczywających na naj-
starszym cmentarzu w naszym 
mieście. Warto jednak wybrać 
się na tę nekropolię, by zoba-
czyć choćby kunszt wykonania 
niektórych nagrobków. 

Konsultacja merytoryczna 
Radosław Jarosiński

Skarbnica pamięci przy Traugutta
Jesień to czas, który skłania nas do refleksji nad przemijaniem, a nasza uwaga, szczególnie na przełomie października i listopada, 
skierowana jest w stronę pamiątek po zmarłych. Chyba największą taką zbiorową pamiątką w naszym mieście jest cmentarz znajdujący 
się przy ul. Traugutta. To najstarsza użytkowana nekropolia w Sochaczewie.

Źródła: portal www.genealogia.okiem.pl, portal www.szukajwarchiwach.gov.pl, portal www.zapomniani.pl, 
portal www.polishgenealogy2.blogspot.com, portal www.sochaczew.pl, portal www.bkwiatkowski.pl, książka 
„Cmentarz Parafii św. Wawrzyńca w Sochaczewie” autorstwa Aleksandra Grzegorza Turczyka.

W tej skromnej mogile spoczywa Julian Serwiński. M.in. dzięki 
niemu w Sochaczewie powstało ambulatorium, a potem szpital

Nagrobek Józefa Heimrotha, którego obrazy znajdują się obecnie we Lwowskiej 
Galerii Obrazów, w Muzeum Diecezjalnym w Płocku, w Muzeum Narodowym w 
Warszawie oraz w Żydowskim Instytucie Historycznym w Warszawie

Grób Aleksandra Bielawskiego 
jednego z członków 
Towarzystwa Rolniczego

Spoczywa tu Celestyna Ożarowska, 
żona Ignacego Ożarowskiego, 
dawnego właściela dworu w Kątach

Miejsce spoczynku Mikołaja Troickiego,  
w 1907 roku fundatora sztandaru 
Cechu Szewców

Jedna z ciekawszych mogił przy 
Traugutta jest anonimowa - czas 
zatarł inskrypcję

Michał Czapigo 11 listopada 1918 roku uczestniczył w rozbrojeniu 
niemieckiego garnizonu w Sochaczewie po czym zawiesił nad nim 
flagę Polski
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W sobotę 24 październi-
ka cała Polska została obję-
ta czerwoną strefą. Wiąże 
się to z różnymi obostrze-
niami. Jednym z obowiąz-
ków nałożonym na obywa-
teli jest zakrywanie nosa i 
ust w przestrzeni publicz-
nej (z obowiązku zwolnione 
są dzieci do 5. roku życia). 
Celem wprowadzonych na-
kazów i zakazów jest ogra-
niczenie rozprzestrzeniania 
się koronawirusa. 

Walka o zdrowie i życie 
obywateli jest do wygrania, 
ale wymaga odpowiedzial-
ności i jedności w działaniu. 
Normą powinno być prawi-
dłowe korzystanie z maski. 
Ma ona zakrywać nos i usta, 
a nie podtrzymywać żuchwę 
lub zakrywać tylko usta. 
Równie ważna jest dezynfek-
cja i zachowanie dystansu.

Policjanci mogą nało-
żyć mandat na osoby nie-
stosujące się do obowiąz-
ku zakrywania ust i nosa, 
i przesłać informację o tym 
fakcie do sanepidu. Jednak 
dla policjantów zdrowie i 
życie ludzkie zawsze będzie 
ponad mandatami. Inter-

weniują, upominają i egze-
kwują   obowiązujące prze-
pisy.

Zdecydowana większość 
mieszkańców powiatu so-
chaczewskiego stosuje się do 
wprowadzonych obostrzeń. 
Zdarzają się jednak zapomi-
nalscy lub osoby, których ma-

ska już dawno powinna być 
wymieniona. Chcąc przeciw-
działać stale rosnącej liczbie 
zachorowań, policjanci ruchu 
drogowego sochaczewskiej 
policji rozdają maseczki oso-
bom, które jej nie mają lub gdy 
jest ona w złym stanie. Osob-
na, kolorowa partia masek jest 

przeznaczona dla najmłod-
szych mieszkańców powiatu.

Drastyczny przyrost za-
chorowań powinien wpły-
nąć na nasze zachowanie. 
Teraz musimy być wyjątko-
wo ostrożni i odpowiedzial-
ni w walce o zdrowie i życie.

mł. asp. Agnieszka Dzik

Kolorowe maseczki  
dla dzieci od policji
Policjanci z sochaczewskiej drogówki rozdają maski ochronne mieszkańcom powiatu. 
Najczęściej trafiają one do seniorów i zapominalskich. Nie zapominają również  
o dzieciach, dla których przygotowano kolorową wersję maseczek. 

Komenda Powiatowa Policji 
w Sochaczewie ustala toż-
samość mężczyzny, którego 
wizerunek zamieszczamy 
na zdjęciu. O pilny kontakt 
proszone są wszystkie oso-
by, które znają mężczyznę 
lub wiedzą skąd pochodzi.

Nieznany   mężczyzna został 
odnaleziony na drodze wo-

jewódzkiej nr 575 w Krom-
nowie. Kontakt z nim jest 
bardzo utrudniony, dlatego 
policja prosi o każdy sygnał 
od osób, które rozpoznają 
mężczyznę ze zdjęcia, wie-
dzą skąd pochodzi lub gdzie 
ma rodzinę.

Telefon do dyżurnego 
KPP w Sochaczewie - 47 70 
552 22.

Nie pamięta  
kim i skąd jest

Kilka godzin trwały poszu-
kiwania 89-letniej kobiety, 
która wyszła na spacer do 
lasu. Na szczęście akcja po-
licyjna zakończyła się suk-
cesem.

Kobieta opuściła dom oko-
ło godziny 12.00. Niemal 
90-letnia seniorka wybrała 
się do lasu na grzyby. Po jej 
dłuższej nieobecności zanie-
pokojona rodzina rozpoczę-
ła poszukiwania na własną 
rękę, ale nie przyniosły one 
rezultatu.

Po zgłoszeniu zaginię-
cia na policji, szef socha-
czewskich mundurowych 
ogłosił alarm. Do jednostki 
przyjeżdżali kolejni funk-
cjonariusze gotowi szu-
kać kobiety. W działaniach 
poszukiwawczych brał też 
udział leśniczy z Kromno-
wa Jarosław Kusiak, a tak-
że strażacy z PSP w Socha-
czewie, druhowie OSP oraz 
Straż Parku Kampinoskie-
go. 

- Poszukiwania prowa-
dzone po zmroku, w lesie, 
zawsze są trudne - mówi ofi-
cer prasowy KPP w Socha-
czewie asp. szt. Paweł Ryn-
kiewicz. - Biorąc pod uwagę 
wiek kobiety i jej schorze-
nia, wiadomo było, że liczy 

się każda minuta. Istniało 
też ryzyko, że seniorka we-
szła w głąb Puszczy Kampi-
noskiej. 

89-latka mogła przejść 
nawet kilkanaście kilome-
trów. Nie było jej w domu 
około siedmiu godzin. Do-
piero po 19:00 leśniczy Ja-
rosław Kusiak oraz asp. szt. 
Marcin Kiełbasiński, uży-
wając noktowizora, zauwa-
żyli ludzką sylwetkę na 
skraju puszczy. Jak się oka-
zało, była to zaginiona se-
niorka. Kobieta została od-
naleziona w odległości 5 km 
od jej miejsca zamieszkania. 
Funkcjonariusze odwieźli ją 
do domu i przekazali pod 
opiekę rodziny.

Policjanci dziękują za 
pomoc wszystkim biorącym 
udział w poszukiwaniach.

(seb)

Zagubiona seniorka

26.10.

Policjanci dostali zgło-
szenie, że na ul. Kościń-
skiego doszło do kolizji z 
sarną. Ustalono, że zwierzę 
wbiegło pod nadjeżdżający 
pojazd marki Peugeot.

N i e z n a n i    s p r a w c y 
uszkodzili pojazd marki 
Opel Vectra zaparkowany 
na ul. Pocztowej.

27.10.

W Kozłowie Bisku-
pim   64–letni   mężczyzna 
kierował pojazdem marki 
Volkswagen Passat pomi-
mo czynnego zakazu sądo-
wego. 

W miejscowości Ko-
ż u sz k i-Pa rce l    n ie z na-
ny sprawca włamał się do 
dom ku   rek reac y jnego, 
skąd ukradł dekoder tele-
wizyjny i uszkodził telewi-
zor oraz blat stołu. 

28.10.

W miejscowości Al-
tanka kierujący pojazdem 
marki Daewoo Nubira do-
prowadził do kolizji z za-
parkowanym fiatem. Na 
sprawcę nałożono mandat.

Policjanci dostali zgło-
szenie o kradzieży skle-
powej w markecie przy 
al. 600-lecia. Nałożyli na 
sprawcę mandat karny. 

29.10.

Mieszkanka gminy 
Młodzieszyn zgłosiła, że 
kupiła przez internet sprzęt 
sportowy, ale nie otrzymała 
zamówionego towaru.

Na skrzyżowaniu na ul. 
Traugutta kierujący   pojaz-
dem marki Audi nie ustąpił 
pierwszeństwa i doprowa-
dził do kolizji z mercede-
sem.

30.10.

N i e z n a n y    s p r a wc a 
ukradł katalizator z pojaz-
du marki Opel Astra za-
parkowanego przy lesie w 
miejscowości Wilcze Tu-
łowskie.

Na placu Kościuszki 
nieznani sprawcy ukradli 
rower pozostawiony bez za-
bezpieczenia. 

31.10.

W Iłowie doszło do ko-
lizji dwóch pojazdów oso-
bowych. Kierujący mitsu-
bishi pajero doprowadził 
do zderzenia z bmw. Na 
sprawcę nałożono mandat.

Policjanci dostali zgło-
szenie, że przy postoju tak-
sówek przy ul. Pokoju leży 
nieprzy tomny   mężczy-
zna. Okazało się, że był pod 
wpływem alkoholu. Funk-
cjonariusze osadzili go w 
policyjnym areszcie do wy-
trzeźwienia.

 Kronika policyjna 
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30 lat temu odbyły się pierwsze lokalne wybory w wolnej Polsce. Dały one początek działalności samorządów w miastach  
i gminach, umożliwiły mieszkańcom współdecydowanie o sprawach dla nich istotnych, a kilka lat później przyniosły powszechne 
wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Sami mogliśmy decydować, kogo chcielibyśmy posadzić na fotelu burmistrza. 
Przypominamy najważniejsze wydarzenia i inwestycje minionego trzydziestolecia.

Trzy dekady samorządu lokalnego (cz.13)

II kadencja sochaczewskiego samorządu, lata 1994-1998
Samo r z ą d    c i ą g l e 
zmagał się z wysokim 
bezrobociem,   które 
było wynikiem upadku 
lub znaczącego ograni-
czenia produkcji przez 
największe sochaczew-
skie zakłady. Nadal 
przejmował mieszkania 
zakładowe, ale jego 
sytuacja finansowa na 
tyle uległa poprawie, 
że mógł zabrać się za 
pierwsze duże projekty 
inwestycyjne. Po dwóch 
latach budowy urucho-
miona została miejska 
oczyszczalnia ścieków 
w Trojanowie, rozpoczęto przygotowania do budowy basenu 
Orka, 1 września 1997 roku w Szkole Podstawowej nr 6 odby-
ła się Wojewódzka Inauguracja Roku Szkolnego połączona z 
uroczystym otwarciem nowej sali gimnastycznej. Ta kadencja 
to również rozbudowa Szkoły Podstawowej nr 1 o dodatkowe 
skrzydło. Miasto przejęło od państwa Przedsiębiorstwo 
Energetyki Cieplnej wraz z przestarzałymi kotłowniami węglo-
wymi, w połowie 1996 roku podpisało umowę partnerską z 
brytyjskim miastem Melton, rok później odbyła się pierwsza 

inauguracja roku akademickiego w nowo powstałej Wyższej 
Szkole Zarządzania i Marketingu. Początkowo mieściła się 
ona w budynku dawnego przedszkola kolejowego przy ul. 
Licealnej, a kilka lat później przeniosła się do własnego, no-
woczesnego obiektu o powierzchni użytkowej prawie 5 tys. m2 

zbudowanego na działce (sprzedanej uczelni przez miasto 
na preferencyjnych warunkach) przy ul. Stadionowej. Pod 
koniec kadencji w Sochaczewie otwarto Środowiskowy Dom 
Samopomocy, jeden z pierwszych w kraju, rozpoczęto też przy-

gotowania do otwarcia gimnazjów nr 1 i 2 powstałych na bazie 
wygaszanych szkół podstawowych nr 1 i 6. Przede wszystkim 
jednak samorządowcy podjęli strategiczne decyzje dotyczące 
przebiegu obwodnicy miasta oraz mocno – i skutecznie - zabie-
gali o przyspieszenie budowy szpitala miejskiego. 

Miastem kierował burmistrz Ireneusz Felczak wspierany przez 
dwóch zastępców: Stanisława Szulczyka oraz Stefana Mierzej-
ka (1994-1995) i Stanisława Popławskiego (1995-1998)

III kadencja sochaczewskiego samorządu, lata 1998-2002
Ta kadencja upłynęła pod znakiem dwóch ogromnych in-
westycji, których wartość, nawet po latach, robi wrażenie. 
Chodzi o uciepłownienie miasta i budowę krytej pływalni. 
Uciepłownienie miasta, czyli likwidacja starych i niewy-
dajnych kotłowni węglowych, polegała na przebudowie 
dziesięciu kotłowni na olejowo-gazowe oraz wyłączeniu 
z ruchu pozostałych, najbardziej wyeksploatowanych 
kotłów. By ograniczyć znaczne straty ciepła między ko-
tłowniami i blokami, wymieniono 12 km sieci przesyłowej. 
Prace trwały od 1999 do 2002 roku, pochłonęły 30 mln 
zł, przy czym 10,7 mln to dotacja bezzwrotna z PHARE 
(fundusz przedakcesyjny dla państw starających się o przy-
stąpienie do UE), 13 mln kredyt zaciągnięty w NFOŚiGW, 
a 6,5 mln środki własne miasta. Kolejnym sztandarowym 
projektem była budowa pływalni „Orka” za 16,3 mln zł, 
która trwała od grudnia 1999 do połowy maja 2001 roku. 
Otwarcie obiektu nastąpiło dwa tygodnie później, z okazji 
Dnia Dziecka. W latach 1998-2002 asfalt zyskało 1,5 

km lokalnych dróg, uruchomiono schronisko dla zwierząt, 
wybudowano blok mieszkalny przy ul. Grunwaldzkiej 8a, 
zmodernizowano Stację Uzdatniania Wody przy ul. Mickie-
wicza. I najważniejsze - rozpoczęła się budowa obwodnicy 
miasta, która trwała aż do grudnia 2003 roku. 

Miastem kierował burmistrz Stanisław Szulczyk wspie-
rany przez dwóch zastępców: Stanisława Popławskiego 
i Jerzego Michalaka.                                     (opr. daw)

Tadeusz Tomaszewski - Honorowy Obywatel Miasta
Był świetnym matematykiem, uwielbianym przez uczniów na-

uczycielem Liceum Ogólnokształcącego im. F. Chopina, w którym 
pracę rozpoczął w 1953 r. Na emeryturę przeszedł po 33 latach 
pracy, ale tak naprawdę jeszcze przez wiele lat uczył kolejne 
roczniki licealistów. Podczas pracy w LO dwukrotnie pełnił funkcję 
wicedyrektora, był nagradzany za wybitne (i to nie jest slogan) 
osiągnięcia dydaktyczne w pracy z młodzieżą. Oprócz odznaczeń 
resortowych otrzymał Złoty Krzyż Zasługi oraz Krzyż Kawalerski 
Orderu Odrodzenia Polski.

Spod ręki profesora Tadeusza 
Tomaszewskiego wyszło wielu 
absolwentów, którzy później 
zrobili kariery naukowe, zostali 
cenionymi lekarzami, inżyniera-

mi, dziennikarzami, specjalista-

mi w wielu dziedzinach. Zgodnie 
przyznają, że swoje sukcesy na 
studiach i w karierze zawodowej 

zawdzięczają pasji do królowej nauk, jaką zaszczepił im „Tadzik” 
(jak nazwali go uczniowie). Profesor umiejętnie łączył miłość do 
matematyki z szacunkiem dla uczniów i poczuciem humoru. Wśród 
licealistów cieszył się niekwestionowanym autorytetem. To oni, po 
latach, pamiętając o swoim nauczycielu, wystąpili z wnioskiem o 
nadanie mu tytułu Honorowego Obywatela Miasta. Odebrał go na 
uroczystej sesji w czerwcu 2014 r.
Tadeusz Tomaszewski zmarł 16 października 2019 r. w wieku 87 
lat. (sos)

Szpital budował się długie lata, a gmach Wyższej Szkoły Zarządzania i Marketingu powstał w zaledwie dwa sezony budowlane

Kto jeszcze dziś pamięta początek budowy basenu? Otwarcie basenu Orka było dla lokalnej społeczności wyjątkowym 
wydarzeniem. Poświęcenia obiektu dokonał ks. Franciszek 
Łupiński, ówczesny proboszcz parafii pw. św. Wawrzyńca
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Taniec dobry na wszystko Operatorzy w SCK
Od blisko miesiąca w Socha-

czewskim Centrum Kultury 

trwają zajęcia taneczne z za-

kresu hip-hopu. Instruktorem 

jest Tomek Angielski, tancerz, 

choreograf z kilkunastolet-

nim doświadczeniem w pro-

wadzeniu grup tanecznych. 

Zajęcia zapewniają uczest-

nikom nie tylko odpowiedni 

poziom taneczny, ale i dobrą 

zabawę bo ta, jak twierdzi pro-

wadzący zajęcia, jest równie 

ważna co trening.

Hip-hop pojawił się w ofer-
cie SCK na początku paździer-
nika. Uczestnicy zajęć pierwsze 
kroki mają już za sobą i moż-
na śmiało stwierdzić, że przez 
ten pierwszy miesiąc nie próż-
nowali. Dzieci ćwiczą pierwsze 
układy taneczne, w których wi-
dać ich duży zapał i zaangażo-
wanie. 

- Cieszę się, że dzieciaki 
chcą pracować, rozwijać się i nie 
zniechęcają się, jak coś nie wy-
chodzi. Często im powtarzam, 
że jeśli coś nie wyjdzie za pierw-
szym razem, to uda się za trze-
cim lub czwartym, najważniej-
sze by się nie poddawać – mówi 
prowadzący zajęcia Tomasz 
Angielski - Widzę też, że dzie-
ci dodatkowo ćwiczą w domu, 
pomiędzy zajęciami. To bardzo 
ważne, bo tancerz w dużym 
stopniu rozwija się tańcząc sam. 
Wiem to również z własnego 
doświadczenia.

Spotkania odbywają się 
dwa razy w tygodniu (ponie-
działki i środy) w dwóch gru-
pach wiekowych: 6-9 lat oraz 
powyżej lat 12. Zainteresowa-
ni mogą jeszcze dołączać, więc 
niewykluczone, że powsta-
nie trzecia grupa. Ważną in-
formacją dla chętnych jest to, 

że nie trzeba mieć doświad-
czenia tanecznego. Są to gru-
py dla osób początkujących, 
choć zdarzają się też poje-
dyncze osoby, które wcześniej 

chodziły na inne zajęcia ta-
neczne. Według instruktora, 
najważniejsze jednak są chę-
ci, wytrwałość i dobra zaba-
wa - Zapraszam wszystkich, 

którzy chcą nauczyć się tech-
nik tańca hip-hop, chcą się 
rozwijać, ale też dobrze bawić. 
Uważam, że taniec powinien 
opierać się nie tylko na tre-
ningu, ale też na dobrej zaba-
wie. Wiadomo, że trzeba cięż-
ko pracować, ale chciałbym, 
żeby dzieciaki miały z tych za-
jęć również frajdę.

Jak tylko wróci możliwość 
organizowania wydarzeń ar-
tystycznych, instruktor bę-
dzie chciał pokazać efekty tre-
ningów swoich podopiecznych 
przed publicznością. Również 
rodzice będą wtedy mieli okazję 
zobaczyć postępy pracy swoich 
dzieci. Wszyscy mają nadzieję, 
że ten czas niedługo nastąpi.

Tymczasem zapraszamy 
chętnych, którzy chcieliby 
dołączyć do grup tanecznych 
prowadzonych przez Tomka 
Angielskiego, na których nie 
tylko nauczą się hip-hopu, ale 
też przekonają się, ile frajdy 
i satysfakcji może przynieść 
taniec. Zapisy telefonicznie 
w impresariacie Sochaczew-
skiego Centrum Kultury pod 
nr. (46) 863-07-68.

Pracownia Produkcji TV po-

wstała z myślą o młodzieży 

i dorosłych, którzy chcieliby 

nauczyć się technik pracy te-

lewizyjnego zespołu produk-

cyjnego. To tutaj, zarówno w 

teorii jak i praktyce, można 

poznać tajniki pracy operato-

ra kamery, reżysera dźwięku 

czy oświetleniowca. Wszystko 

to pod okiem Mateusza Pło-

wika, operatora kamery pro-

gramów informacyjnych, pu-

blicystycznych i sportowych w 

TVN24. 

Pracownia   Produkcji 
TV istnieje od niespełna 
miesiąca. Na zajęciach, któ-
re odbywają się raz w tygo-
dniu w SCK w Boryszewie, 
można nauczyć się jak zro-
bić dobry materiał filmo-
wy aparatem, kamerą, bądź 
smartfonem. Są to w dzisiej-
szych czasach powszechnie 
dostępne sprzęty, przy po-
mocy których można two-
rzyć mniejsze i większe pro-
dukcje wideo. 

Na razie uczestnikami za-
jęć są głównie dorośli, choć 
prowadzący liczy na to, że do-
łączy też więcej młodszych 
osób. - W pracowni chciał-
bym przekazać wiedzę, któ-
rą wykorzystuję na co dzień w 
swojej pracy zawodowej jako 
operator kamery przy realiza-
cji programów telewizyjnych. 
Jest to propozycja kreatyw-
nego spędzania czasu, które 
mam nadzieję, oderwie mło-
dzież od bezproduktywnego 
siedzenia przed komputera-
mi – mówi Mateusz Płowik. 
- Myślę, że to fajna propozycja 
dla młodych osób, które jesz-
cze szukają pomysłu na siebie. 

Pracownia Produkcji TV 
to idealne miejsce dla osób, 
które chciałyby nauczyć się 
tworzyć własne vlogi, wideo 
na instagrama czy You Tuba, 
ale też dla tych, którzy z pra-
cą operatora kamery chcieliby 
związać swoją przyszłość. 

Zapisy telefonicznie w im-
presariacie SCK pod nr (46) 
863-07-68.



3 listopada 2020  nr 22 (1373)     14 ROZMAITOŚCI
TENIS STOŁOWYOGŁOSZENIE BURMISTRZA  

MIASTA SOCHACZEW
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu częściowej zmiany ustaleń obowiązującego  

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew”
Na podstawie art. 11 pkt 7 i 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro-

waniu przestrzennym (Dz.U. z 2020 r. poz. 293 ze zm.), art. 39 ust. 1 i art. 54 ust. 2 ustawy 
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na śro-

dowisko (Dz.U. z 2020 r. poz. 283 ze zm.) oraz uchwały Nr XVII/177/20 Rady Miejskiej  
w Sochaczewie z dnia 10 lipca 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia częścio-

wej zmiany ustaleń obowiązującego „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodaro-

wania przestrzennego miasta Sochaczew”,

zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu
projektu częściowej zmiany ustaleń obowiązującego „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew”, wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko, w dniach od 12 listopada 2020 r. do 4 grudnia 2020 r. w siedzibie Urzę-

du Miasta Sochaczew, ul. 1-go Maja 16, 96-500 Sochaczew, w godzinach pracy Urzędu 
(po uprzednim uzgodnieniu wizyty pod nr tel. +(48)46 862 22 35 lub +(48)46 862 22 75, 
wew. 341, 386, 387 lub 517) oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego: https://www.
sochaczew.pl w zakładce BIP „komunikaty i ogłoszenia” – gospodarka przestrzenna.
Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie częściowej zmiany studium 
odbędzie się w dniu 19 listopada 2020 r. o godz. 12.00 w Kramnicach Miejskich, ul. 

1-go Maja 21, 96-500 Sochaczew.

Zgodnie z art. 11 pkt 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz.U. z 2020 r. poz. 293 ze zm.), osoby prawne i fizyczne oraz jednostki 
organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi do projektu zmia-

ny studium. Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta Sochaczew z podaniem imienia 
i nazwiska albo nazwy, adresu zamieszkania albo siedziby oraz oznaczenia nierucho-

mości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 29 grudnia 2020 r.:

 w formie papierowej w Urzędzie Miasta Sochaczew, ul. 1-go Maja 16, 96-500 Socha-

czew lub na adres urzędu,
 w formie elektronicznej za pomocą środków komunikacji elektronicznej – poczty elek-
tronicznej na adres: sekretariat@sochaczew.pl , 
 w formie elektronicznej za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej opatrzone kwa-

lifikowanym podpisem elektronicznym, podpisem zaufanym albo podpisem osobistym.
Równocześnie, zgodnie z art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
ocenach oddziaływania na środowisko, informuję o możliwości składania uwag i wniosków 
do prognozy oddziaływania na środowisko w nieprzekraczalnym terminie do dnia 29 grudnia 
2020 r. w formie pisemnej lub ustnie do protokołu w siedzibie Urzędu Miasta Sochaczew, ul. 
1-go Maja 16, 96-500 Sochaczew albo za pomocą środków komunikacji elektronicznej na ad-

res: sekretariat@sochaczew.pl bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem 
elektronicznym.
Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Burmistrz Miasta Sochaczew.

Burmistrz Piotr Osiecki

KLAUZULA INFORMACYJNA
Zgodnie z art. 13 ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 r. z (Dz. Urz. UE L 119 z 04.05.2016) informuje się, że:
1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych przetwarzanych w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie w związku z realizacją zadań w zakresie planowania przestrzennego jest 
Burmistrz Miasta Sochaczew, ul. 1 Maja 16, 96-500 Sochaczew, tel. +48(46) 8622235, fax: +48(46)8622602, e-mail: sekretariat@sochaczew.pl.

2. Administrator powołał Inspektora Ochrony Danych (IOD), z którym można się skontaktować poprzez   e-mail: iod@sochaczew.pl lub telefonicznie tel.+48(46)8622235, wew.309.
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane są w celu/celach: wypełnienia obowiązków prawnych ciążących na Wydziale Gospodarki Przestrzennej i Architektury Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie.

4. Odbiorcami Pani/Pana danych osobowych będzie wyłącznie Urząd Miejski w Sochaczewie oraz podmioty, które na podstawie umów powierzenia podpisanych z Urzędem Miasta, 
dla których Administratorem jest Burmistrz Miasta Sochaczew.

5. Pani/Pana dane osobowe nie będą ujawniane w państwach trzecich i organizacjach międzynarodowych.
6. Pani/Pana dane osobowe przechowywane będą w czasie określonym przepisami prawa, zgodnie z instrukcją kancelaryjną przez okres niezbędny do realizacji celów wymienionych 
w pkt. 3, a po tym czasie przez okres oraz w zakresie wymaganym przez przepisy powszechnie obowiązującego prawa.

7. W związku z przetwarzaniem Pani/Pana danych osobowych przysługują Pani/Panu następujące uprawnienia: prawo dostępu do treści swoich danych osobowych, prawo do 
żądania sprostowania (poprawiania) danych osobowych, prawo do żądania usunięcia danych osobowych, prawo do żądania ograniczenia przetwarzania danych osobowych, prawo 
do przenoszenia danych, prawo sprzeciwu wobec przetwarzania danych. Nie dotyczy sytuacji gdy przetwarzanie danych jest niezbędne do wywiązania się z prawnego obowiązku 
wymagającego przetwarzanie danych.

8. W przypadku gdy przetwarzanie danych osobowych odbywa się na podstawie zgody osoby na przetwarzanie danych osobowych przysługuje Pani/Panu prawo do cofnięcia tej 
zgody w dowolnym momencie. Cofnięcie to nie ma wpływu na zgodność przetwarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem, z obowiązującym prawem.

9. Ma Pani/Pan prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego - Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych.
10. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest warunkiem prowadzenia sprawy w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie, przy czym podanie danych jest: obowiązkowe, jeżeli tak 
zostało to określone w przepisach prawa lub ma na celu zawarcie umowy.

11. Pani/Pana dane nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany i nie będą profilowane.

Zgodnie z art. 8a ust. 1 oraz art. 11a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w związku z przetwarzaniem przez Burmistrza Miasta 
Sochaczew danych osobowych, uzyskanych w toku prowadzenia postępowań dotyczących sporządzania aktów planistycznych, prawo, o którym mowa w art. 15 ust. 1 lit. g 
rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz.Urz. UE L 119 z 04.05.2016, str. 1, ze 
zm.), przysługuje, jeżeli nie wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano.

Przypomnijmy, że ze wzglę-
du na sytuację epidemicz-
ną, decyzją organizatora ligi 
– Polskiego Związku Teni-
sa Stołowego, przyśpieszo-
no rozgrywki. Zawodnicz-
ki Bronisława Gawrylczyka 
miały bardzo intensywną 
rundę, bowiem w siedem 
tygodni rozegrały w sumie 
dziesięć spotkań. 

W piątek 23 październi-
ka SKTS zagrał w Lidzbarku 
Warmińskim. Tamtejszy Pol-  
mlek kiepsko radzi sobie w 
tym sezonie, plasuje się aktu-
alnie w strefie spadkowej. Po 
trzech porażkach z rzędu, z 
ekipami z Tarnobrzega, Wro-
cławia i Częstochowy, druży-
na SKTS chciała przełamać złą 
passę. Pierwszy pojedynek roz-
strzygnął się dopiero po pią-
tym secie, w którym Magda-
lena Sikorska pokonała młodą 
(13-letnią!) Natalię Bogdano-
wicz. W drugiej grze Irina Cio-
banu, bez straty seta, ograła 
Zuzannę Pawelec. Mecz mógł 
zakończyć się wynikiem 3:0, 
lecz pomimo wygranej pierw-
szej partii Daria Łuczakowska 
ostatecznie uległa po czterech 
setach Aleksandrze Michalak. 
Zwycięski punkt dla socha-
czewskiego klubu zdobyła Iri-
na Ciobanu, która zmierzyła 
się przy stole z Natalią Bogda-
nowicz.

Dwa dni później (25.10), w 
hali MOSiR przy ul. Kusociń-
skiego sochaczewskie tenisist-
ki podejmowały najlepiej spi-
sującego się w tym sezonie (a 
jest ich w sumie trzech) benia-
minka ekstraklasy – drużynę 
KS Gotyk Toruń. W pierw-
szym pojedynku Irina Cioba-
nu pokonała 14-letnią Emilię 
Maruszak oddając jej jedynie 
11 małych punktów. Dwa na-
stępne starcia trwały po pięć 
setów: Daria Łuczakowska 
przegrała ze Słowaczką Ta-
tianą Kukulkovą, a Magdale-
na Sikorska po wyrównanym 
pojedynku zwyciężyła z Zu-
zanną Błażejewicz. Zdobyw-
czynią zwycięskiego trzeciego 
punktu, ponownie była Irina 

Ciobanu. Rumunka, w czwar-
tym pojedynku, bez straty 
seta, pokonała Tatianę Kukul-
kovą. 

Ostatni mecz rundy je-
siennej odbył się w Socha-
czewie w czwartek 29 paź-
dziernika.   Zawodniczki 
SKTS potrzebowały go-
dziny na pokonanie ekipy 
Dojlidy Białystok. Jedyne-
go seta dla drużyny gości 
ugrała Kamila Gryko w po-
jedynku z Darią Łuczakow-
ską.  

– Cieszymy się z dzisiej-
szego zwycięstwa, ale tak-
że z tego, że udało nam się 
w tym trudnym czasie ro-
zegrać wszystkie spotka-
nia pierwszej rundy. Przed 
nami przerwa, którą zamie-
rzamy dobrze przepracować 

– mówiła po meczu Magda-
lena Sikorska.

Koniec rundy to ideal-
ny czas na podsumowanie 
indywidualnych wyników 
zawodniczek. W barwach 
SKTS w dziesięciu spotka-
niach jesienią wystąpiły tyl-
ko trzy tenisistki z pierw-
szego składu. Bronisław 
Gawrylczyk nie zdecydo-
wał się na wystawienie ni-
kogo z rezerwy. Najwięcej 
pojedynków – czternaście 
– stoczyła Irina Ciobanu. 
Jedenaście z nich wygra-
ła. Dwanaście gier zaliczy-
ła Magdalena Sikorska (sie-
dem zwycięstw). Daria 
Łuczakowska stawała przy 
stole dziesięć razy i sied-
miokrotnie odchodziła od 
niego jako zwyciężczyni.

I po rundzie…
Sochaczewskie tenisistki stołowe zakończyły rundę jesienną 
rozgrywek Ekstraklasy Kobiet. Z bilansem siedmiu zwycięstw  
i trzech porażek, z 23 punktami na koncie, Sochaczewski Klub 
Tenisa Stołowego uplasował się na trzecim miejscu w tabeli. 

Polmlek Lidzbark Warmiński - SKTS Sochaczew 1:3
Natalia Bogdanowicz – Magdalena Sikorska 2:3  

(2:11, 11:2, 8:11, 11:9, 9:11)
Zuzanna Pawelec – Irina Ciobanu 0:3 (9:11, 3:11, 1:11)

Aleksandra Michalak – Daria Łuczakowska 3:1  
(7:11, 11:9, 11:5, 11:8)

Natalia Bogdanowicz – Irina Ciobanu 0:3 (8:11, 6:11, 4:11)

SKTS Sochaczew – KS Gotyk Toruń 3:1
Irina Ciobanu – Emilia Maruszak 3:0 (11:4, 11:4, 11:3)

Daria Łuczakowska – Tatiana Kukulkova 2:3  
(11:8, 5:11, 11:6, 9:11, 9:11)

Magdalena Sikorska – Zuzanna Błażejewicz 3:2  
(6:11, 11:6, 11:7, 9:11, 11:9)

Irina Ciobanu - Tatiana Kukulkova 3:0 (12:10, 11:5, 11:4)

SKTS Sochaczew – Asterm Dojlidy Białystok 3:0
Irina Ciobanu – Michalina Górska 3:0 (11:8, 11:7, 11:4)

Magdalena Sikorska – Julia Jackowska 3:0 (11:1, 11:7, 11:3)
Daria Łuczakowska – Kamila Gryko 3:1 (11:1, 10:12, 11:5, 11:2)
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Opr. Maciej Frankowski

Ekstraliga Rugby, podobnie 
jak cały sport, zmaga się z pan-
demią koronawirusa. Proble-
my pojawiły się przed meczem 
reprezentacji Polski z Ukra-
iną, który miał zostać rozegra-
ny 10 października. Po tym jak 
wśród zawodników kadry na-
rodowej potwierdzono 11 po-
zytywnych wyników testów, w 
tym u jednego z rugbistów Or-
kana, spotkanie odwołano. Pol-
ski Związek Rugby zdecydował 
prewencyjnie, o przymusowej 
dwutygodniowej kwarantannie 
i zawiesił wszystkie rozgrywki 
do 18 października.

W związku z tym nie odby-
ły się mecze VIII kolejki Ekstra-
ligi. Sochaczewska drużyna nie 
pojechała do Sopotu, aby zmie-
rzyć się z tamtejszym Ogni-
wem. Kiedy rozegrane zostanie 
zaległe spotkanie? Kluby poro-
zumiały się i w trosce o zdrowie 
zawodników mecz Ogniwa z 
Orkanem najprawdopodobniej 
odbędzie się dopiero wiosną.

Ostatnia kolejka
Udało się natomiast zagrać z 
Pogonią. Ze względu na wpro-
wadzone przez rząd obostrze-
nia sanitarne derby Mazowsza 

z ekipą z Siedlec miały miej-
sce przy pustych trybunach. Za 
to już szósty raz w tym sezonie 
mecz Orkana można było obej-
rzeć w telewizji. Bez wątpienia 
było to atrakcyjnie widowisko 
sportowe dla kibiców zebra-
nych przez ekranami. W całym 
spotkaniu było aż 11 przyłożeń. 

Pierwsze z nich padło po kwa-
dransie gry, gdy goście prze-
prowadzili składną akcję na 
prawym skrzydle boiska. Eki-
pa Pogoni już w pierwszej po-
łowie, dzięki czterem przyłoże-
niom, zapewniła sobie punkt 
bonusowy. Drużyna Orkana 
zdołała odpowiedzieć dwoma 

pięciopunktowymi akcjami. Z 
piłką za słupy gości zawędro-
wali Wojciech Krześniak i Ra-
dosław Rakowski. Do przerwy 
Pogoń prowadziła 14 punkta-
mi.

Początek drugiej połowy 
należał do gospodarzy. Po ko-
lejnych przyłożeniach Rad-

ka Rakowskiego i grającego 
na pozycji filara Kamila Zie-
lińskiego, Orkan zmniejszył 
straty do dwóch oczek. W 65. 
minucie, po celnej próbie kar-
nego, wykonanej przez Kac-
pra Wróbla sochaczewscy ry-
cerze wyszli na prowadzenie 
27:26. Niestety, trwało ono za-
ledwie dwie minuty, a trzy 
oczka „młodego Bodzia” były 
ostatnią zdobyczą punkto-
wą Orkana w tym spotkaniu. 
Rugbiści z Siedlec, przed ostat-
nim gwizdkiem sędziego, jesz-
cze trzykrotnie kładli piłkę na 
polu punktowym sochacze-
wian. Pewnie wygrali przewa-
gą 21 punktów.

Stawką meczu było trzecie 
miejsce w Ekstralidze po run-
dzie jesiennej. Orkan z bilan-
sem czterech porażek, trzech 
zwycięstw i remisu, z 19 punk-
tami na koncie, zajmuje aktual-
nie piątą lokatę w ligowej tabeli.

Rugbiści wspierają 
seniorów
Przed rozpoczęciem spotka-
nia kapitanowie zespołów Or-
kana i Pogoni wyszli na boisko 
trzymając w ręku baner z na-
pisem www.wspierajseniora.pl. 

Pod tym internetowym adre-
sem kryje się najnowszy pomysł 
pomocy seniorom, których pre-
mier poprosił o pozostanie w 
domach. Wobec coraz gorszej 
sytuacji epidemiologicznej star-
sze osoby potrzebują obecnie 
pomocy w codziennych spra-
wach, takich jak zakupy, wy-
prowadzenie psa, czy wyniesie-
nie śmieci.

Na stronie www.wspieraj-
seniora.pl można zgłosić swój 
akces jako wolontariusz. Każdy 
kto chce pomóc, wypełnia an-
kietę, w której można oznaczyć 
rodzaj pomocy. Do wyboru są 
zakupy (spożywcze i higienicz-
ne, leki), spacer z psem, obo-
wiązki domowe, sprawy urzę-
dowe, rozmowa, inne.

- Nikt nie musiał nas prze-
konywać do tej akcji. My też nie 
musieliśmy przekonywać ry-
wali, czy sędziów. Wszyscy bez 
namysłu zgodzili się na ten nasz 
wspólny happening. Dla nas to 
tylko początek. Na pewno za-
angażujemy się w pomoc se-
niorom. Każdy z nas powinien 
znaleźć w swoim otoczeniu 
starszą osobę i się nią zaopieko-
wać – mówi trener RC Orkan 
Maciej Brażuk.

Zagrali przy pustej trybunie
Rugbiści Orkana Sochaczew przegrali w ostatniej kolejce rundy jesiennej z drużyną Awenta Pogoń Siedlce. Mecz odbył się  
w niedzielę 25 października na stadionie przy ul. Warszawskiej, lecz bez udziału publiczności. Kibice mogli za to oglądać 
swoją drużynę w telewizji na kanale Polsat Sport Fight.

Piłkarze w okręgu płockim 
nie wieszają butów na koł-
ku. Runda jesienna powo-
li dobiega końca a Bzura 
i Orkan mają zaległości. 
Niektóre mecze zostały od-
wołane. Powód? Zakażenia 
koronawirusem u zawodni-
ków rywali. 

Przymusową przerwę w 
rozgrywkach z tego powodu 
miała chodakowska Bzura. 
Dwa spotkania w pierwot-
nych terminach, z Kaszte-
lanem Sierp (17.10) i Wi-

słą II Płock (25.10), zostały 
odwołane. Z drugą druży-
ną Wisły udało się rozegrać 
zaległe spotkanie w minio-
ną sobotę 31 października. 
Termin z Kasztelanem nie 
został jeszcze ustalony.

Biało-zielonym najwi-
doczniej przydał się odpo-
czynek. Wygrali w Płocku 
2:1. Bramki dla Bzury zdo-
byli Kamil Kacprzak oraz 
Kamil Wojciechowski. Nie-
wątpliwy duży udział w wy-
niku meczu przypadł też 
bramkarzowi chodakow-

skiej drużyny, Alexowi Za-
maniemu, który obronił 
rzut karny.

Bzura Chodaków po 
12 meczach ma jedenaście 
punktów na koncie i zajmu-
je 11 miejsce w tabeli IV ligi. 
Kolejne spotkanie XIV kolej-
ki, już awansem z terminarza 
rundy rewanżowej, biało-zie-
loni zagrają w sobotę 7 listo-
pada w Łomiankach. 

O ile zespół z Chodako-
wa zaczął w końcu zdobywać 
punkty, to piłkarze z War-
szawskiej nadal przegrywają. 

Orkan zagrał ostatnie spotka-
nie w sobotę 24 października 
na wyjeździe w Gostyninie. 
Przegrał z drużyną Mazura 
2:0. W dziesięciu meczach pił-
karze Józefa Szajewskiego wy-
walczyli jak do tej pory zale-
dwie cztery punkty i zajmują 
przedostatnie miejsce w tabe-
li płockiej okręgówki. W so-
botę 7 listopada Orkan po-
dejmie na stadionie przy ul. 
Warszawskiej zespół Skrwa 
Łukomie, a zaległy mecz z Po-
gonią Słupia rozegrany zosta-
nie 11 listopada.

Grają, jeśli wirus pozwala
Reprezentant UKS „Orkan-
-Judo” Sochaczew Bartosz 
Ambroży zajął piąte miejsce w 
mistrzostwach Polski judo, w 
kategorii juniorów młodszych. 
Zawody odbywające się w ra-
mach Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży rozegrano w piątek 
23 października w Zamościu. 

Bartosz Ambroży rywalizował 
w wadze do 73 kg, w której wy-
startowało 27 najlepszych za-
wodników w kraju. Bartek wy-
grał trzy walki. Do brązowego 
medalu zabrakło naprawdę nie-
wiele. Jak do tej pory to jego naj-

większe osiągnięcie sportowe w 
życiu. 

W tej samej kategorii co Bar-
tek wystartował też drugi repre-
zentant Orkana-Judo, Maksy-
milian Żakowski, lecz odpadł na 
etapie 1/16 finału. 

Bartosz piąty w Polsce

Bartosz Ambroży ze swoim 
trenerem Maciejem Cichockim

Orkan Sochaczew – Awenta Pogoń Siedlce 27:48 (12:26)
Punkty Orkan: Radosław Rakowski 10, Kacper Wróbel 7, Wojciech Krześniak 5, Kamil Zieliński 5

Skład Orkana: Jakub Młyńczak, Wojciech Krześniak (Adam Szwarc), Artur Fursenko, Jakub Budnik, 
Radosław Rakowski, Kacper Wróbel, Adrian Pętlak (Patryk Dębiński), Nahuel Aluhe Dovalo Villegas (Antoni 

Gołębiowski), Sebastian Misiak, Tomasz Markiewicz, Daniel Niemyjski, Kamil Dudkowski (Miguel Julio 
Leigner), Filippo Arrua (Michał Polakowski), Michał Gadomski, Kamil Zieliński (Kamil Miękus). 




